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Radni Rady Seniorów obecni na sesji: 

 1. BUGAŁA Jerzy 

 2. CIECHAŃSKA-MARUCHA Anna 

 3. DOMAŃSKI Kazimierz 

 3. GARBAL Jolanta 

 4. GREGOROWICZ-MYKA Zofia 

 5. HARATYM Teresa 

 6. HUS Urszula 

 7. JÓŹWIAK Wiesława 

 8. MARCINIEWICZ Wiesław 

 9. PACHLA Bożenna 

 10. PAWELEC Jan 

 11. SOKÓŁ Zdzisław 

 12. WŁODARCZYK Kazimiera 

 

Radni nieobecni:  

 1. MAZUREK Grażyna 

 2. MAZUREK Stanisław 

 

Goście zaproszeni biorący udział w obradach sesji: 

 1. Renata Stangryciuk - Sekretarz Miasta Krasnystaw 

 2. Lucjan Cichosz – Zastępca Burmistrza Miasta Krasnystaw 

 3. Janusz Rzepka – Przewodniczący Rady Miasta Krasnystaw 

 4. Mariusz Panas -  KPP Krasnystaw 

 5. Tomasz Wesołowski – KP PSP Krasnystaw 

 6. Jacek Policha – Komendant SM Krasnystaw 

 7.  Danuta Zacharzyńska – Klub Seniora KDK 

 8. Barbara Lachowska – Polski Związek Emerytów i Rencistów 

 9. Henryk Knap – Związek Emerytów i Rencistów Pożarnictwa RP 

 10. Małgorzata Antoniak – LUTW filia Krasnystaw 

 11. Maria Radczuk – Dzienny Dom Pomocy Społecznej 

 12. Justyna Pezda – Centrum Aktywnego Seniora 

 13. Małgorzata Lachowska – Stowarzyszenie Mieszkańców Przedmieścia Zastawie 

 15. Monika Smyk – Koordynator ds. senioralnych UM 

 

Porządek obrad: 

/treść zgodna z treścią zaproszenia/ 

 1. Otwarcie obrad sesji. 

 2. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Seniorów Miasta Krasnystaw. 

 3. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad sesji. 
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 4. Informacja Przewodniczącej o podejmowanych działaniach między sesjami. 

 5. Przedstawienie interpelacji i zapytań radnych. 

 6. Bezpieczeństwo seniorów na terenie miasta. 

 7.Informacja dotycząca projektu harmonogramu realizacji zadań VII Krasnostawskiej 

 Senioriady 2023. 

 8. Przedstawienie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 9. Wolne wnioski i sprawy różne. 

 10. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 1. Otwarcie obrad sesji. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Otwieram obrady V sesji Rady 

Seniorów Miasta Krasnystaw III kadencji. Witam przybyłych na dzisiejszą sesję gości. Serdecznie 

witam Pana Przewodniczącego Rady Miasta Janusza Rzepkę, Panią Renatę Stangryciuk – Sekretarza 

Miasta, Panią Monikę Smyk koordynatora senioralnej działalności w mieście. Serdecznie witam 

Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji podinspektora Mariusza Panasa, starszego kapitana 

Tomasza Wesołowskiego Powiatowa Straż Pożarna, witam Pana Jacka Polichę Komendanta Straży 

Miejskiej. Witam przewodniczących organizacji senioralnych działających na terenie miasta, witam 

Państwa radnych. Na podstawie listy obecności stwierdzam, iż w sesji uczestniczy 13 radnych, a więc 

obrady naszej sesji są prawomocne. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Seniorów Miasta Krasnystaw. 

  

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Kolejnym punktem jest przyjęcie 

protokołu z IV sesji Rady Seniorów Miasta Krasnystaw. Czy mają Państwo uwagi do protokołu? Nie 

widzę. Proszę zatem o przyjęcie protokołu przez głosowanie. Kto jest za przyjęciem protokołu? 

Bardzo dziękuję.  Nie ma głosów „wstrzymujących się”, nie ma głosów „przeciwnych”. Stwierdzam 

zatem, że protokół z obrad IV sesji Rady Seniorów Miasta Krasnystaw przyjęliśmy jednomyślnie. 

 

Ad. 3. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad sesji. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Porządek obrad Państwo radni 

otrzymali z zaproszeniami na dzisiejszą sesję. Czy mają Państwo uwagi do porządku obrad? Nie 

widzę. Skoro Państwo nie mają uwag do porządku obrad, bardzo proszę o przyjęcie tegoż porządku 

przez głosowanie. Bardzo proszę, kto jest za? Dziękuję. Kto przeciw? Nikt się nie wstrzymał, a zatem 

porządek obrad przyjęliśmy jednogłośnie. 

 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącej o podejmowanych działaniach między sesjami. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Kolejnym punktem porządku 

obrad jest informacja Przewodniczącej o działaniach podejmowanych w czasie dzielącym nas od 

poprzedniej sesji, która miała miejsce 30 marca. W tym okresie zwołałam 2 posiedzenia Prezydium 

Rady Seniorów, których przedmiotem była realizacja statutowych zadań zawartych w planie pracy 

rady oraz 2 rozszerzone posiedzenia Prezydium związane z przygotowaniami do kolejnej VII 

Krasnostawskiej Senioriady. Uczestniczyłam w spektaklu „Wehikuł czasu”, uczestniczyłam 
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w rozstrzygnięciu Powiatowego Konkursu ,,Palma i Pisanka’’, w spotkaniu wielkanocnym, w bardzo 

uroczystym otwarciu Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego. Odbyłam dyżur radnych z Panią radną Zofią 

Myką, uczestniczyłam w obradach sesji Rady Miasta. Spotkałam się z młodzieżą, z zwycięzcami 

projektu ,,Pokolenia do połączenia’’. I tu pozwolą Państwo, że w uzupełnieniu tego punktu oddam 

głos Pani Sekretarz Bożennie Pachla, która zapozna nas z informacją przesłaną nam przez młodzież, 

która była organizatorem i uczestnikiem projektu ,,Pokolenia do połączenia’’. Ponieważ młodzi 

ludzie nie mogą za co przepraszają Radnych i Szanownych Gości uczestniczyć w naszej dzisiejszej 

sesji, bo to jest koniec roku i to są akurat te dziewczyny, które były aktywnymi działaczkami w tymże 

projekcie mają o godz. 10.00 w swojej klasie sprawdzian i one przysłały odpowiednią informację. 

Proszę bardzo Pani Bożenna. 

 

 Radna Bożenna Pachla - Sekretarz Rady Seniorów - Szanowna Pani Przewodnicząca, 

Szanowni Państwo Radni Rady Seniorów. Zwycięzcą II edycji programu Samsung Solve for 

Tomorrow został zespół z Liceum Ogólnokształcącego im. Władysława Jagiełły w Krasnymstawie 

w składzie: Maja Wieleba, Milena Lis, Ewelina Perestaj i Aleksandra Skubisz chciałybyśmy jeszcze 

raz podziękować Radzie Seniorów Miasta Krasnystaw za okazane nam wsparcie podczas konsultacji 

prowadzonych przez nas w ramach realizacji inicjatywy ,,Pokolenia do połączenia. Był to ważny 

element naszego projektu, a całościowa praca wykonana przez zespół pod merytoryczną opieką 

naszej nauczycielki Pani Sylwii Wójcik-Wilkołazkiej została doceniona przez jury konkursowe 

podczas wielkiego finału. Zostałyśmy laureatkami I miejsca w ogólnopolskim programie Samsung 

zdobywając jednocześnie stypendium w wysokości 30 000,00 zł i nagrody rzeczowe w postaci 

sprzętu elektronicznego firmy Samsung. Koncepcja przedstawiona w naszym projekcie obejmuje 

wsparcie oraz integrację osób starszych m.in. poprzez usprawnienie komunikacji i włączenie cyfrowe. 

Jego głównym celem jest zapewnienie starszym osobom pomocy w docieraniu do informacji  

lokalnych wydarzeniach skierowanych do seniorów oraz w ich poruszaniu się w cyberprzestrzeni 

i korzystaniu z nowych technologii, poprzez wsparcie młodzieżowych wolontariuszy. Pomysł jest 

w pełni opracowany, jednak aby wprowadzić go w życie potrzebne są na ten cel fundusze oraz 

instytucja lub organizacja odpowiedzialna za realizację przedsięwzięcia. Ze swojej strony możemy 

zadeklarować gotowość konsultacyjną w zakresie, który nie będzie zakłócał naszych obowiązków 

szkolnych. Ponadto w miarę naszych możliwości z chęcią zaangażujemy się także w inne działania 

realizowane przez Radę Seniorów Miasta Krasnystaw, aby wspólnie integrować pokolenia. Zespół 

uczennic z I Liceum Ogólnokształcącego im. Władysława Jagiełły w Krasnymstawie. Dziękuję. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Bardzo dziękuję. Dziewczyny 

zjawiły się tutaj i spotkały ze mną i bardzo dziękowały. Ja myślę, że kontakt z młodzieżą z tegoż 

projektu mieć będziemy. Zaplanowaliśmy wstępnie już kilka zadań, które będą w programie 

i w harmonogramie naszej kolejnej VII Krasnostawskiej Senioriady. Także dziękuję bardzo jeszcze 

raz. 

 

Ad. 5. Przedstawienie interpelacji i zapytań radnych. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - I przechodzimy do kolejnego 

punktu, to znaczy do przedstawienia interpelacji i zapytań radnych. Zgodnie z tradycją rozpocznę ten 

punkt, ponieważ postanowiliśmy, że te sprawy, które będą przekazywane podczas dyżurów radnych 

zawsze w punkcie sesji zatytułowanym, że tak powiem przyjęcie interpelacji i zapytania będziemy je 

prezentować. Więc podczas dyżuru 4 kwietnia 2023 roku, który pełniłam z Panią Zofią  Gregorowicz 
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-Myką wpłynęły wówczas do nas następujące zapytania i interpelacje. Bardzo proszę Panią Zofię 

Gregorowicz - Myka o zaprezentowanie treści tychże interpelacji. Proszę bardzo. 

 

 Radna Zofia Gregorowicz – Myka - Zgłoszenie sprawy mianowicie w pierwszym punkcie 

od Pani Danuty Ż - zabezpieczenie ponad 360-letniej lipy przy ul. Poniatowskiego obok właśnie 

siedziby Straży Pożarnej. To jest aż tak cenne drzewo, że powinniśmy o tym nie zapominać, jakoś 

zabezpieczyć. W drugim punkcie: usunięcie powalonych drzew z jeziorka przy ul. Lwowskiej. Trzeci 

punkt: usuwanie powalonych drzew w przerwańcu Wieprza. Kolejny punkt: czynienie starań 

o uruchomienie komunikacji miejskiej do cmentarza komunalnego na Rońsku szczególnie jeśli 

chodzi o soboty i przed 1 listopada. 1 listopada, 2 listopada Dzień Zaduszny, należałoby, bo to jest 

jednak daleko od miasta. I teraz od dyżurujących, ode mnie i od Pani Przewodniczącej takie 

zgłaszamy sprawy: promocja miasta i wydarzenia mające miejsce w mieście w telewizji regionalnej 

jak np. Jarmark Wielkanocny był pokazywany z Chełma czy z Hrubieszowa, przykładowo. Czynienie 

starań o wznowienie aktualnych wiadomości krasnostawskich w telewizji kablowej, ważniejszych 

wydarzeń, które są czasem pominięte i nie wszyscy się dowiemy. A większość jest na osiedlach, dużo 

mieszkańców korzysta z telewizji kablowej na osiedlach blokowych szczególnie. Następnie 

systematyczna troska o estetykę tablic informacyjnych Urzędu Miasta. Bo tak jak się przechodzi się 

koło sklepu „Stokrotka” to naprawdę tak nieprzyjemnie, w takim opłakanym stanie są te tablice, 

wypadałoby zmienić tło. Tyle byśmy mieli. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Bardzo dziękuję radnej. Zanim 

zgłoszę swoją interpelację i swój problem, pragnę wrócić do właśnie lipy. Lipa ma ponad 360 lat. To 

jest jedyny relikt, jedyna pamiątka po wielkim cmentarzysku, które było w Krasnymstawie i właśnie 

od Poniatowskiego aż do zawodowej szkoły miał miejsce tam cmentarz. Ta lipa pozostała. I tutaj 

korzystając z obecności Pana starszego kapitana Pana Tomasza Wesołowskiego, przede wszystkim 

zwracamy się do strażaków, bo to rzut beretem od waszej siedziby Powiatowej Straży Pożarnej. Tam 

jest teraz mnóstwo jemioły. Młodsi mieszkańcy miasta i przybysze nie wiedzą, że ta lipa ma też i takie 

powiedziałabym legendarne znaczenie dla miasta, szczególnie jeśli chodzi o kontakty nasze 

z Austriakami. Tu nie będę mówiła o szczegółach, ale nasi rodzice opowiadali nam właśnie, że ta lipa 

była miejscem wykonywana wyroków na złodziejach. Więc to taki smutny epizod tej lipy, ale to jest 

naprawdę fajne drzewo i dobrze by było, żeby jemioły, które tam rosną usunąć, Panowie mają te 

dźwigi, wysięgnik, żeby tam Panie kapitanie dokonać tego. I już nawet nie mieszać w to, tutaj władz 

miasta, tylko tak honorowo, charytatywnie, żebyście to druhowie zrobili. I na to bardzo radni liczą. 

A teraz jeśli mogę powiedzieć korzystając z tematyki jaką dzisiaj realizujemy dotyczącą 

bezpieczeństwa to chcę zwrócić uwagę na to, że niebezpiecznie zrobiło się na naszych miejskich 

chodnikach. To niebezpieczeństwo dotyczy przede wszystkim nas ludzi starszych, seniorów. Bowiem 

pogoda sprzyja temu, żeby wyciągnąć z zakamarków i nie tylko rowery i hulajnogi. A jakąś tradycją 

stało się to, że rowerzyści Krasnegostawu nie korzystają z jezdni, tylko korzystają z chodników. 

Robią to w nieodpowiedzialny sposób, bardzo często nie ostrzegając idących przed nimi ludźmi 

dzwonkami, które mają przy rowerach, itd. Więc młodsi ludzie, młodzież są sprawni fizycznie, 

natomiast my seniorzy nie zawsze. Dlatego bardzo prosimy o przeanalizowanie tego problemu i czy 

służba miejska ja tu nie umiem i nie jestem władna podpowiadać w jaki sposób, ale uczulić i 

rowerzystów i tych, którzy korzystają z hulajnóg o właśnie bezpiecznym korzystaniu z tych 

jednośladów. Bardzo proszę Państwa radnych o kolejne interpelacje. Pan radny Sokół Zdzisław. 
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 Radny Zdzisław Sokół - Ja mam takie pytanie, mnie interesują te dwa przejścia, co koło 

poczty jest i koło PKO. Tam często Policja podjeżdża i karze kierowców. Nie wiem czego. Czy teraz 

jest taki przepis, że trzeba 10 m od przejścia postawić samochód czy 4 m jak mnie uczyli. 

 

 Pani Renata Stangryciuk - Sekretarz Miasta Krasnystaw - 10 m. 

 

 Radny Zdzisław Sokół - Mój wniosek jest taki, żeby wyłączyć te dwa pasy, jeden i drugi 

i już będzie wszystko z głowy i kierowcy nie będą karani. Ludzie mają płacić mandaty? Zaraz 

pójdziemy i zrobimy 10 m, obliczymy to i ile wyjdzie, koło zatoczki jeden samochód stanie. Tak nie 

może być, albo wyłączamy te dwa pasy, te krótkie przed przejściem i koniec. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Proszę bardzo Pan Komendant 

Straży Miejskiej. 

 

 Pan Jacek Policha - Komendant Straży Miejskiej w Krasnystawie - Jeżeli mogę tutaj 

zabrać głos w tym temacie Pani Przewodnicząca, przepisy ruchu drogowego jasno stanowią jaka 

powinna być odległość. I każdy kierowca, który posiada prawo jazdy i zdał egzamin powinien być 

świadomy jak to powinno wyglądać. I przede wszystkim to nie jest tak, że ktoś płaci mandaty bo 

musi, nie musi. Jeżeli popełni wykroczenie wtedy może zostać ukarany mandatem karnym, nie jest 

to jakby obligatoryjne. Może zostać pouczony, może być skierowany wniosek do sądu, wszystko 

zależy od funkcjonariusza i od zachowania danej osoby. Ale proszę Pana organizacja ruchu jest taka 

jaka jest, została opracowana, została zatwierdzona przez odpowiednie służby, zgodnie z przepisami 

prawa i tak to wygląda i po prostu trzeba ich przestrzegać. 

 

 Radny Zdzisław Sokół - Panie Komendancie mnie jak uczyli to 4 m było widoczności, a kto 

to zmienił? Gdzie to pisze, że 10 m czy w prasie czy w telewizji, czego nie jest ogłoszone? 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Proszę Państwa czy ja mogę 

uporządkować przebieg sesji? Może wrócimy do tego w punkcie odpowiedzi na interpelacje. A teraz 

kontynuujmy zgłaszanie interpelacji. Bardzo proszę czy Państwo radni będą zgłaszać jeszcze 

interpelacje? Radny Kazimierz Domański. 

 

 Radny Kazimierz Domański - Ja chciałbym zapytać czyją własnością jest budynek po byłym 

LOK-u? 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów – Dziękuję radnemu za zgłoszony 

problem. Czy mają Państwo inne? Bardzo proszę radna Bożenna Pachla. 

 

 Radna Bożenna Pachla - Sekretarz Rady Seniorów – Ja mam interpelację, pytanie od osób 

niepełnosprawnych. Prośba o rozważenie możliwości emitowania przez Internet wydarzeń miejskich, 

w których te osoby nie mogą fizycznie uczestniczyć, a chętnie przez Internet oglądaliby. Była impreza 

„Majówka z karpikiem” i rozmawiałam z takimi osobami, które żałują, że nie mogą uczestniczyć, ale 

przez Internet chętnie by oglądali. I też zgłaszają taką prośbę, czy istnieje możliwość udostępnienia 

tego co się dzieje w mieście przez kamery monitorujące miasto. Chociażby, żeby spojrzeć kto 

przechodzi przez ulice, co się dzieje na rynku, tak jak jest to w innych miastach i przytaczali 

przykłady innych miast, gdzie można korzystać i oglądać to. Dziękuję. 
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 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów – Dziękuję. Bardzo proszę. Pani 

radna Wiesława Jóźwiak. 

 

 Radna Wiesława Jóźwiak - Jestem z Dziennego Domu. I mam taką prośbę, bo  

doświadczyłam tego na mojej osobie i mężu, żeby coś zrobić z SOR-em. Bo tam na SOR-ze brakuje 

po prostu personelu i tam się siedzi na krzesełku 14 godzin. Ja doświadczam tego z mężem co trzy 

miesiące, bo ma migotanie przedsionka. Czy jest jakaś prośba, pytanie, żeby bardziej dbać o nas, 

żeby tam nie czekać tyle i nie siedzieć na krzesełku 14 godzin. Odesłali mnie do Pana Dyrektora, bo 

nie mają nic do powiedzenia, Pan Dyrektor nic nie odpowiedział, więc ma problem. Bo ludzie chcą 

pracować, a nie ma po prostu finansów, żeby zapłacić, żeby ten SOR bardziej funkcjonalnie pracował. 

Dziękuję. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękuje radnej. Radny Jan 

Pawelec. 

 

 Radny Jan Pawelec – Wiceprzewodniczący Rady Seniorów - Ja mam takie zapytanie, co 

za inwestycja powstaje przy ul. Polewanej, ,,Vis-a-vis’’ nowego obiektu Greinplast. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękuję. Czy ktoś z radnych 

chciałby jeszcze o coś zapytać, zgłosić jakiś problem? Radna Ania Ciechańska-Marucha. 

 

 Radna Anna Ciechańska-Marucha - Ja z takim zapytaniem, śledząc media społecznościowe 

innych gmin napotykamy się, że zapraszają na różne warsztaty jednodniowe odpłatne lub nieodpłatne. 

Czy w Krasnymstawie mogłyby być takie przeprowadzane? Patrzyłam na stronie KDK-u, okazuje 

się, że są, ale twórcy ludowi mają swoje, Uniwersytet III Wieku, Aktywny Senior, młodzież, która 

została zapisana jeszcze we wrześniu, ale przecież niektórzy mieszkańcy chcieliby na konkretne 

zajęcia, konkretne tematyczne co ich interesuje mogliby korzystać. Nieważne czy odpłatnie czy 

nieodpłatnie. Wiadomo, że ograniczona liczba miejsc, to należałoby jakieś zrobić zapisy. Jeszcze 

następne na ul. Stokowej przy skrzyżowaniu Łukasińskiego jest krzyż, odremontowany z funduszu 

sołeckiego. Jest ogrodzenie, posadzone są drzewka, ale czasami ten krzyż nie jest krzyżem, tylko jest 

parkingiem. Czy nie można by było jakoś zwrócić uwagę osobom, które parkują. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękuję. Słuchamy. Nie widzę. 

Zamykam zatem punkt obrad sesji - Przedstawienie zapytań i interpelacji radnych. 

 

Ad. 6. Bezpieczeństwo seniorów na terenie miasta. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - I przechodzimy do kolejnego 

punktu mianowicie do omówienia bardzo ważnego problemu dla nas radnych do bezpieczeństwa na 

terenie miasta. Bardzo proszę o zabranie głosu Pana Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji 

podinspektora Mariusza Panasa. 

 

 Pan Mariusz Panas - Zastępca Komendanta Powiatowego Policji – Szanowna Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Gości. Mam przyjemność omówić sprawę bezpieczeństwa 

seniorów na terenie miasta i pozwolicie Państwo, że przedstawię Państwu informację także 

o bezpieczeństwie na terenie powiatu i na terenie samego miasta również w 2022 roku. Na terenie 
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Województwa Lubelskiego całościowo w 2022 roku odnotowano spadek liczby przestępstw, których 

było 32 419, w porównaniu do 2021 roku, gdzie tych przestępstw odnotowano 33 592. Z tej liczby 

18 385 stanowiły przestępstwa kryminalne. Jak wynika z danych statystycznych w 2022 roku na 

terenie całego Miasta Krasnegostawu zaistniało ogółem 341 przestępstw do 412 w 2021. 

Uzyskaliśmy wykrywalność na poziomie 83,97% przy średniej wojewódzkiej wynoszącej 75,7%. 

Najbardziej uciążliwe przestępstwa dla mieszkańców od dłuższego czasu są to przestępstwa 

skierowane przeciwko osobie, zdrowiu oraz mieniu. W tych zakresach uzyskiwaliśmy następujące 

wykrywalności, ogólną wykrywalność na poziomie 81,3%, przestępstwa kryminalne na poziomie 

82%. Jeżeli chodzi o dane dotyczące ilości przestępstw stwierdzonych na terenie Miasta Krasnystaw 

w 2022 roku to wyglądało to następująco: kradzież cudzej rzeczy 18 przestępstw zanotowaliśmy przy 

19 w 2021 roku, procent wykrycia 68,4%. Kradzież z włamaniem: 22 przestępstwa przy 32 w 2021 

roku, 86,3% wykrywalności. Rozboje: 5 takich przestępstw przy 2 w 2021 roku 80% wykrywalności. 

Uszkodzenie rzeczy: 15 przestępstw przy 17 w 2021 roku, 60% wykrywalności. Nietrzeźwi kierujący: 

29 przy 35 w 2021 roku, 100 % wykrywalności, przestępstwa przeciwko rodzinie, tu mówimy 

o znęcaniu, alimentacji: 43 przy 58, 100 % wykrywalności, przestępstwa gospodarcze: 56 przy 105 

w 2021 roku, 73% wykrywalności. Odnośnie przestępczości gospodarczej właśnie w 2022 roku na 

terenie Miasta Krasnystaw jak powiedziałem wcześniej stwierdzono 56 przestępstw w tej kategorii, 

z czego wykrytych zostało 41. Odnośnie przestępczości narkotykowej w 2022 roku stwierdzono 46 

czynów z tego zakresu, wykrywalność wyniosła 100%. Ogólnie łącznie zabezpieczyliśmy 1233 

gramy narkotyków. W 2022 roku zabezpieczyliśmy mienie na poczet przyszłych kar w kwocie 777 

490 zł w porównaniu w 2021 roku tego mienia zabezpieczyliśmy na kwotę 701 399 zł. Odzyskaliśmy 

mienie o wartości 81 663 zł, w 2021 roku ta kwota wynosiła 146 611 zł. W 2022 roku w zakresie 

zwalczania przestępczości nieletnich odnotowano spadek czynów karalnych popełnionych przez 

nieletnich były to 42 takie czyny w porównaniu w 2021 roku – 44 czyny. W ramach działania 

odnośnie właśnie osób nieletnich zmierzających do zapobiegania demoralizacji i patologiom 

ujawniono 10 nieletnich pod wpływem alkoholu, w 2021 roku 9. Za każdym razem informowano 

Sądy Rodzinne w Krasnymstawie bądź w Zamościu. W zakresie, w obszarze prewencyjnym jako 

jeden z istotnych czynników, który wpływa na stan bezpieczeństwa w celu utrzymania efektywności 

tych służb i kierowania do służby patrolowej możliwie największej liczby policjantów, wzorem lat 

ubiegłych kontynuowany był stały monitoring wykorzystania w służbie patrolowej tych 

funkcjonariuszy wszystkich komórek organizacyjnych. Na podstawie prowadzonej analizy stanu 

bezpieczeństwa oraz zgłoszeń nanoszonych na Krajową Mapę Zagrożeń Bezpieczeństwa kierowano 

patrole w miejsca szczególnie zagrożone zjawiskami patologicznymi oraz przestępczością. W 2022 

roku podjęliśmy 13 294 interwencji, wylegitymowaliśmy 24 507 osób. To jest ilość podobna jak 

w 2021 roku. W ramach wykonywanych działań prewencyjnych policjanci ujawnili na terenie miasta 

i gminy Krasnystaw 1693 wykroczenia, w 2021 roku było ich dwa razy więcej, było to też związane 

z okresem pandemicznym. Sporządzili na osoby dopuszczające się wykroczeń ogółem 813 wniosków 

o ukaranie do sądów oraz nałożyli 789 mandatów karnych. I jeżeli by to rozbijać na poszczególne 

wykroczenia to można powiedzieć, że w zakresie porządku i spokoju publicznego ujawniono 44 takie 

wykroczenia, przeciw bezpieczeństwu osób i mienia: 9, bezpieczeństwu i porządkowi w komunikacji: 

456, przeciwko mieniu: 65, obyczajności publicznej: 155, urządzeniom użytku publicznego: 172, 

przepisom o ochronie przyrody, zwierząt: 5, przepisom ustawy o wychowaniu w trzeźwości: 207, 

innym przepisom: 580. W 2022 roku dokonaliśmy 316 zatrzymań w Pomieszczeniu Dla Osób 

Zatrzymanych, doprowadziliśmy 213 osób do Ośrodka Pomocy dla Osób Uzależnionych. 

Stwierdzono także w 2022 roku 63 przypadki przestępstw znęcania się nad rodziną. Na terenie Miasta 

Krasnegostawu wszczęto 21 takich postępowań. Przeprowadzono procedurę ,,Niebieska Karta’’ na 
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terenie powiatu, sporządzono 112 takich formularzy, w tym na terenie miasta: 28. Przeprowadzono 

95 interwencji domowych w związku z przemocą w rodzinie. W celu zapewnienia bezpieczeństwa 

dzieciom i młodzieży policjanci na bieżąco utrzymywali współpracę z pedagogami, psychologami 

oraz kuratorami sądu rodzinnego. Policjanci w ramach patroli i obchodów realizowali zadania 

w rejonie szkół, zwracając szczególną uwagę na osoby mogące rozprowadzać narkotyki i inne 

używki oraz prowadzili działania mające zapobiegać przestępstwom i wykroczeniom. Zadania te 

realizowano także poprzez wdrażanie w szkołach programów profilaktycznych. Funkcjonariusze 

tutejszej komendy przeprowadzili szereg przedsięwzięć profilaktycznych z mieszkańcami powiatu 

krasnostawskiego, było to 376 spotkań, 19 akcji, 1 konkurs, 3 festyny, 4 dni otwarte jednostki. 

Prowadzono przedsięwzięcia zmierzające do przeciwdziałania alkoholizmowi realizowane na terenie 

działania komendy, które polegały na współpracy z różnymi podmiotami na rzecz przeciwdziałania 

alkoholizmowi, udział w komisjach Gminnych i Miejskich Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, Zespołach Interdyscyplinarnych, współpraca z pedagogami szkolnymi i ujawnianie 

małoletnich zagrożonych alkoholizmem, byliśmy w stałym kontakcie z kuratorami rodzinnymi 

i Sądem Rodzinnym, przeprowadzaliśmy rozmowy profilaktyczne z małoletnimi zagrożonymi 

demoralizacją i z ich opiekunami, kierowaliśmy wnioski do Gminnych Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, a także do Gminnych i Miejskich Ośrodków Pomocy Społecznej, 

realizowaliśmy procedury ,,Niebieskich Kart’’, odwiedziny posesyjne dzielnicowych i inne. Dla 

dotarcia do jak największego grona odbiorców oraz w celu wzmocnienia podejmowanych działań 

przygotowywane były komunikaty prasowe, które umieszczane były na stronie internetowej 

krasnostawskiej komendy, przekazywane były lokalnym mediom. Po raz kolejny nadzorowaliśmy 

funkcjonowanie na podległym rejonie narzędzia internetowego to jest ,,Krajowej Mapy Zagrożeń 

Bezpieczeństwa’’. Działania związane były z przedmiotowym przedsięwzięciem, polegają na 

weryfikacji dodawanych na mapie zgłoszeń. Informacje pozyskane w ten sposób od obywateli są 

uwzględniane przy planowaniu działań policji oraz dyslokacji służb poszczególnych komórek. 

W 2022 roku na Krajowej Mapie Zagrożeń Bezpieczeństwa naniesiono 694 zagrożenia. W trakcie 

weryfikacji 562 zostało potwierdzonych. Wskaźnik potwierdzalności wyniósł 81%. Na terenie 

samego miasta i gminy na Krajowej Mapie Zagrożeń Bezpieczeństwa naniesiono 359 zagrożeń. 

W trakcie weryfikacji 235 zostało potwierdzonych. Najczęściej zgłaszanym zagrożeniem było 

przekraczanie dozwolonej prędkości. Na terenie miasta i gminy Krasnystaw naniesiono 106 takich 

zgłoszeń, z czego potwierdziły się 102. Drugie co do liczebności, to zagrożenie polegające na 

spożywaniu alkoholu w miejscach niedozwolonych. Na 73 zgłoszenia z tej kategorii potwierdzono 

58. Krajowa Mapa Zagrożeń Bezpieczeństwa to obok aplikacji „Moja Komenda” 

i programu ,,Dzielnicowy Bliżej Nas’’ narzędzie, które powstało z myślą o tym, aby kontakt ze 

społeczeństwem był szybszy, bardziej prosty oraz mieszkańcy mogli sami mieć wpływ na działania 

podejmowane przez Policję. Odnośnie zagrożeń w ruchu drogowym, bezpieczeństwa w ruchu 

drogowym w 2022 roku odnotowano 28 wypadków drogowych, z czego 10 sprawców to mieszkańcy 

powiatu krasnostawskiego. W następującym przedziale wiekowym ci sprawcy występowali: 20-29 

lat: 6 sprawców, 30-49 lat: 6 sprawców, 50-60 lat: 6 sprawców, 61-69 lat: 7 sprawców i 71-76 lat: 3 

osoby. W 2021 roku było 22 odnotowane takie wypadki, także w 2022 roku nastąpił wzrost 

wypadków. Zginęło 5 osób, tyle samo co w 2021 roku, 39 odniosło obrażenia, w 2021 roku 19 

odniosło obrażenia. W analizowanym czasie Komenda Powiatowa Policji odnotowała 402 zdarzenia 

drogowe, które skutkowały wyłącznie stratami materialnymi. Ilość wypadków w ruchu drogowym 

z podziałem na miasto i gminę przedstawiała się następująco: w obszarze miejskim w Krasnymstawie 

w 2021 takich wypadków było 6, w 2022: 5, liczba osób zabitych w 2021: 3, w 2022: 1, liczba osób 

rannych w 2021: 4, w 2022: 6. W obszarze wiejskim: 4 wypadki w 2021 roku, 8 w 2022, 1 osoba 
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zginęła w 2021, 3 w 2022, 3 osoby były ranne w 2021, 11 w 2022 roku. Wypadki z udziałem pieszych 

przedstawiały się następująco: w Krasnymstawie w obszarze miejskim takich wypadków w 2022 

roku nie było, w 2021 było 3, z czego 1 osoba zginęła, 2 zostały ranne. W obszarze wiejskim: 1 

wypadek, 1 osoba zginęła w tym wypadku. Odnośnie miejsca zaistnienia tych wypadków to 

w obszarze zabudowanym w 2022 roku 8 takich wypadków wystąpiło, 13 w 2021, zginęła 1 osoba, 

2 osoby w 2021 roku i liczba rannych: 9 w 2022, 11 w 2021. W obszarze niezabudowanym: 20 

wypadków w 2022, 9 w 2021, 4 osoby zginęły w 2022, a 3 osoby w 2021 i 30 osób zostało rannych 

w 2022, 8 w 2021. Tak jak widzimy nastąpił wzrost ilości wypadków, osób rannych i zabitych 

w obszarze niezabudowanym. Odnośnie sprawstwa tych wypadków to w 2022 roku 28 wypadków 

nastąpiło z winy kierującego, w tych wypadkach zginęło 5 osób, 39 zostało rannych. Skutki 

i przyczyny były następujące: w 2022 roku niedostosowanie prędkości do warunków ruchu: 11 

wypadków, 13 osób zostało rannych. Nieustąpienie pierwszeństwa: 5 wypadków, 1 osoba zginęła, 7 

osób zostało rannych. Zmęczenie, zaśnięcie: 8 wypadków, 2 osoby zginęło, 16 osób zostało rannych. 

Gwałtowanie hamowanie: 1 wypadek, 1 osoba ranna. Niezachowanie bezpiecznej odległości między 

pojazdami: 2 wypadki, 1 osoba zginęła, 2 osoby zostały ranne. Odnośnie sprawców nietrzeźwych 

kierujących to w 2022 roku: 6 osób nietrzeźwych było sprawcami wypadków, w 2021: 1. W wyniku 

tychże zdarzeń 1 osoba zginęła, 7 zostało rannych. Sporządzona analiza tutaj pozwala stwierdzić, że 

decydujący wpływ na zaistnienie wypadków miało lekceważenie podstawowych zasad zachowania 

się na drodze przez kierujących pojazdami, brawura i niedostosowanie prędkości do warunków 

panujących na drodze, zmęczenie wynikające ze zbyt długiego czasu kierowania pojazdem oraz 

nieustąpienie pierwszeństwa innemu kierującemu pojazdem. W omawianym okresie na terenie 

samego Miasta Krasnystaw policjanci ujawnili 29 nietrzeźwych kierowców, przeciwko którym 

wszczęto postępowania w kierunku artykułu 178a. Wydział ruchu drogowego tutejszej komendy 

osiągnął następujące efekty w 2022 roku ujawniono 10 815 wykroczeń, nałożono 7283 mandaty  

karne, zastosowano 3298 pouczeń, sporządzono 234 wnioski, zatrzymano 210 praw jazdy 

i sporządzono 37 wniosków w sprawach bezpieczeństwa ruchu odnośnie stanu dróg i oznakowania. 

W 2022 roku wzorem lat wcześniejszych w dalszym ciągu współpracowaliśmy z samorządami 

powiatowymi. Dzięki wsparciu finansowemu Starostwa Powiatowego Krasnystaw, Urzędu Miasta 

Krasnystaw, a także gminy: Łopiennik Górny, Kraśniczyn, Fajsławice i Żółkiewka w ramach 

Wojewódzkiego Funduszu Wsparcia Policji w komendzie tutejszej wykonano szlaban wjazdowy na 

teren jednostki wraz z instalacją kontroli dostępu i wideo-domofonami. Ponadto w Posterunkach 

Policji w Izbicy i Żółkiewce zainstalowano urządzenia typu wideo-domofon wraz z niezbędnymi 

licencjami. Miało to miejsce i zaistniała możliwość dzięki zaangażowaniu Burmistrza Miasta 

i Gminy Izbica oraz przedstawicieli gmin Gorzków, Rudnik i Żółkiewka. Jakie mamy zamierzenia na 

2023 rok Szanowni Państwo. W dalszym ciągu będziemy pracować nad poprawą bezpieczeństwa na 

drogach powiatu krasnostawskiego poprzez wytypowanie na drodze krajowej odcinków w rejonie 

miejscowości Zakręcie i Krasnystaw ul. Sokołowskiego to jest na obwodnicy miasta, Łopiennik 

Nadrzeczny- Fajsławice i Wołka Orłowska -Izbica, które już są objęte nadzorem z uwagi na zaistniałe 

na tych miejscach wypadki drogowe i potencjalne zagrożenia dla uczestników ruchu drogowego. 

Będziemy dążyli do ograniczenia liczby wypadków drogowych, utrzymania tendencji spadkowej 

zdarzeń z udziałem niechronionych uczestników ruchu drogowego poprzez zwiększone 

zaangażowanie policjantów. Będziemy prowadzili  akcje krajowe, akcje własne w tym zakresie oraz 

dyslokowali służby w najbardziej zagrożone miejsca. Będziemy realizowali wspólne działania 

Wydziału Ruchu Drogowego z policjantami Wydziału Prewencji, z policjantami Posterunku Policji 

szczególnie w zakresie kontroli trzeźwości kierujących. Zwiększymy wykorzystanie dostępnych 

środków technicznych umożliwiających ujawnianie wykroczeń to jest laserowych mierników 
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prędkości, wideorejestratorów. W dalszym ciągu będziemy zwracać uwagę na kierujących, 

przekraczających dozwoloną prędkość w obszarze zabudowanym. Będziemy reagowali na przypadki 

łamania przepisów ruchu drogowego będących głównymi przyczynami wypadków drogowych. 

Będziemy kontynuować kontrolę kierujących pojazdów pod kątem stanu trzeźwości oraz 

prowadzenia pojazdów pod wpływem środków działających podobnie do alkoholu. W zakresie 

poprawy stanu bezpieczeństwa pieszych prowadzone będą w dalszym ciągu lustracje dróg pod kątem 

nieprawidłowości w infrastrukturze i oznakowaniu celem wystąpienia z wnioskami do zarządców 

dróg. Wspólnie z policjantami Wydziału Prewencji będziemy prowadzić działalność profilaktyczną 

skierowaną do najbardziej zagrożonych grup uczestników ruchu drogowego. Nawiązaliśmy 

współpracę z przedstawicielami środków masowego przekazu celem propagowania zasad 

bezpiecznego korzystania z dróg jak również informowania społeczeństwa o prowadzonych 

działaniach i przedsięwzięciach w zakresie poprawy w ruchu drogowym. Odnośnie działań 

prewencyjnych w celu zapewnienia bezpieczeństwa obywateli zwłaszcza w miejscach powszechnie 

uznawanych za niebezpieczne będziemy starać się poprawić skuteczność w zakresie zatrzymań 

sprawców na gorącym uczynku popełniania przestępstw. Będziemy monitorować aktywność 

policjantów w zakresie ujawniania wykroczeń szczególnie uciążliwych społecznie oraz 

represjonować ich sprawców. W dalszym ciągu będziemy się starać utrzymywać wskaźnik liczby 

bezwzględnej policjantów skierowanych do służby obchodowej i patrolowej oraz będziemy 

kontynuować debaty i konsultacje społeczne. Odnośnie obszaru kryminalnego będziemy dążyć do 

poprawy skuteczności zwalczania przestępczości narkotykowej, ujawniania plantacji narkotyków, 

eliminacji ich z rynku. Utrzymywanie wysokiej skuteczności w zabezpieczeniu mienia, podniesienie 

skuteczności zwalczania przestępczości korupcyjnej, gospodarczej, zwiększenia skuteczności 

w zatrzymywaniu osób poszukiwanych na podstawie listów gończych. Będziemy w dalszym ciągu 

rozpoznawać i eliminować zagrożenia wynikające z demoralizacji i przestępczości wśród nieletnich 

i wzorem lat ubiegłych będziemy utrzymywać na wysokim poziomie bieżącą współpracę 

z samorządami powiatu, miasta i gmin. I tak to wygląda Szanowni Państwo w zakresie całego 

powiatu, a odnośnie zapewnienia bezpieczeństwa seniorom to następujące zagadnienia chciałbym 

przedstawić, które tutaj z mojej strony wynikają, że tak powiem wychodzą na czoło zagrożeń, które 

my tutaj diagnozujemy. Takimi zagrożeniami, które tutaj widać z poziomu Komendy Policji to jest 

próba wyłudzeń oszustw metodą ,,na wnuczka’’, ,,na policjanta’’, ,,na pracownika banku’’. Te 

oszustwa, że tak powiem się mnożą i pomysłowość sprawców nie zna granic. Z różnymi sprawami 

dzwonią do Państwa i próbują stosować techniki socjotechniczne celem skłonienia Państwa do 

wypłaty pieniędzy, do przekazania pieniędzy obcym osobom. Nie wiem czy ktoś z Państwa się z tym 

spotkał, ale są to osoby, które są bardzo wysoko wyspecjalizowane w prowadzeniu tych rozmów. 

Potrafią w bardzo wysokim stopniu, za pomocą perswazji, manipulacji, też wywoływania pewnych 

lęków doprowadzić do przekazywania pieniędzy, może nie tylko pieniędzy, ale także kosztowności, 

rzeczy wartościowych. Z tym problemem spotykamy się od kilku lat i muszę powiedzieć, że 

w ostatnim okresie mamy mniej zdarzeń, w których dochodzi do przekazania tychże pieniędzy. 

Kiedyś ludzie bardziej wierzyli i to jest taki pozytyw, że ludzie zastanawiają się i już tak bezwzględnie 

nie przekazują swoich oszczędności, ale nad tym będziemy pracować. Będziemy prowadzić akcje, 

aby ludziom uświadamiać zagrożenie, które istnieje z tego kierunku. Ponadto oszustwa internetowe, 

proszę Państwa jak wiecie coraz większe mamy możliwości robienia zakupów czy też zapłaty za 

pomocą środków internetowych, telefonów i sprawcy z tego korzystają. Także to jest następny 

problem, który należy przedstawić na tej radzie i szukać rozwiązań. Ja myślę, że również na zasadzie 

spotkań ze społeczeństwem, w zasadzie komunikatów z naszej strony trzeba ludziom przedstawiać 

zagrożenia. Trzeba apelować, aby tak bezwzględnie nie klikać w linki, które pojawiają się w ramach 
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prowadzonych operacji, zastanowić się czemu to ma służyć. Trzeba się zastanowić, czy aby na pewno 

jest sens podawania numerów swoich kart kredytowych, jakiś danych wrażliwych, które umożliwiają 

dostęp do konta. Przekonują ci sprawcy do tego, aby osoby pozwoliły na przejęcie pulpitu swoich 

urządzeń, takimi programami jak np. AnyDesk i wtedy te osoby w naszym imieniu mogą generalnie 

na tych kontach robić co chcą. Wtedy następują przelewy, są zawierane pożyczki, które niestety 

trzeba będzie spłacać. Dlatego tutaj uczulam, aby takich rzeczy nie robić. Udostępnianie danych 

osobowych podczas pokazów np. garnków, pościeli, podpisywanie umów bez przeczytania ich, 

podpisuje się i tak naprawdę nie wiadomo na co się zgadza. To też proszę pamiętać, że jest 14 dni na 

odstąpienie od takiej umowy, ale jest to okres, że tak powiem zawity, także potem już ta umowa 

zaczyna obowiązywać. Właściwe zabezpieczanie mienia np. na działkach, na posesjach, na 

ogródkach działkowych sprawcy wykorzystują fakt pozostawienia bez dozoru tego mienia i później 

się robi problem, ponieważ ktoś traci swoją własność. To samo można powiedzieć o kradzieżach, 

o pozostawianiu rzeczy w miejscach ogólnodostępnych, w sklepach, w poczekalniach, 

w przychodniach. Także proszę pamiętać o zabezpieczaniu kodów PIN do kart bankomatowych, nie 

przekazywaniu ich osobom trzecim. Także starać się nie zapisywać ich gdzieś na kartkach bądź też 

nie trzymać w portfelach, nawet jeżeli już to prosiłbym o rozważenie jakiegoś innego miejsca, mamy 

kartę w portfelu, a ten PIN to nośmy w jakiejś innej kieszeni, żeby to nie było w jednym miejscu, bo 

jak wszyscy wiemy sam PIN wystarczy do wypłaty pieniędzy i problem stąd powstaje. Odnośnie 

bezpieczeństwa w ruchu drogowym to jak Pani Przewodnicząca tutaj mówiła o sposobie poruszania 

się rowerzystów, kierujących hulajnogami, to jak najbardziej temu się przyjrzymy i te zadania 

odpowiednie zostaną skierowane do służb prewencyjnych, aby jeszcze w większym stopniu 

reagowały w tym zakresie i, aby nie dopuszczały do popełniania wykroczeń. W ostatnim czasie, to 

znaczy ostatnich kilka dni takie sygnały zaczęły do komendy dochodzić odnośnie niewłaściwego 

zachowania się naszych gości, że tak powiem pochodzenia romskiego obywatelstwa ukraińskiego, 

którzy tutaj do nas przyjechali po wybuchu konfliktu jako uchodźcy. Oficjalnych zgłoszeń w tym 

temacie u nas nie było. Jak już to pojedyncze były zdarzenia odnośnie kierowania w stanie 

nietrzeźwości pojazdami, ale z uwagi na to, że takie zgłoszenia tutaj do nas dochodzą, już podjęliśmy 

czynności, które mają zastopować tego typu zdarzenia, aby mieszkańcy przede wszystkim czuli się 

spokojnie u siebie. Bo są u siebie i jeżeli goście do nas przyjeżdżają, to oni mają się dostosować do 

naszych zwyczajów i przepisów, a nie odwrotnie. Także w tym zakresie również będziemy prowadzić 

czynności i będziemy działać. I z mojej strony to wszystko. Dziękuję bardzo. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękuję bardzo Panu 

inspektorowi za wystąpienie. Zanim przejdziemy do ewentualnego zadawania pytań czy też dzielenia 

się swoimi spostrzeżeniami, które nasuwają się w związku z wystąpieniem Pana inspektora, 

chciałabym serdecznie powitać przybyłego na naszą sesję po raz pierwszy Zastępcę Pana Burmistrza 

Krasnegostawu w osobie Pana Lucjana Cichosza, serdecznie witamy. I nie mamy nadziei, bo to teraz 

bardzo modne powiedzenie w okresie przedwyborczym, wszyscy kandydujący i aspirujący do 

pewnych funkcji, to tak zachowawczo mówią ,,mam nadzieję’’. To my nie mamy nadziei, my 

jesteśmy przekonani, że nasza współpraca będzie naprawdę niezwykle solidna i że będziemy mogli 

z każdym niemalże problemem zwracać się do Pana Panie Burmistrzu.  Witamy. 

 

 Pan Lucjan Cichosz – Zastępca Burmistrza Krasnegostawu - Dziękuję bardzo. Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Ja przepraszam, że jestem spóźniony, ale w tym samym czasie 

odbyła się w KDK-u impreza taka z drugiej strony życia, czyli młodzieży, dzieci, konkurs plastyczny 

dzieciaków, przedszkolaków. Jest to miło być z takimi seniorami jakim jestem sam i z dzieciakami, 
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które mogłem też odwiedzić. Pani Przewodnicząca ja się czuję jednym z Was, więc chciałbym tylko 

życzyć sobie i Państwu zdrowia przede wszystkim i mniej problemów w tych latach. Mam nadzieję, 

że ominą nas te różne dolegliwości, które nawet przytaczał Pan Policjant - Komendant Powiatowej 

Policji. Na pewno okres życiowy jest dla nas różny, trudny i w tym wszystkim musimy się 

odnajdywać. Ze swojej strony jestem przekonany, że współpraca na pewno będzie ok. Z resztą Pan 

Burmistrz w tym momencie też bardzo szanuje wiek i Państwa również tutaj miło gości. Mówię to w 

imieniu Burmistrza Roberta Kościuka. Nie mógł dzisiaj być osobiście, więc jestem ja i chociaż może 

nie na całej tej sesji, żałuję, ale obowiązki muszę przejąć różne. Dziękuję serdecznie. Życzę miłych, 

owocnych obrad. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękujemy bardzo. Proszę bardzo 

otwieram dyskusję w związku z wystąpieniem Pana inspektora Mariusza Panasa. Czy mają Państwo 

jakieś pytania, jakieś spostrzeżenia? Bardzo proszę, Pan radny Jerzy Bugała. 

 

 Radny Jerzy Bugała – Ja z zapytaniem odnośnie ruchu drogowego. Na ul. PCK jest 

bankomat i tam jest taki szeroki chodnik, jest wybrukowane aż do bankomatu. I tam zwrócono mi 

kiedyś uwagę przez policjanta, że tam się nie wolno zatrzymywać. Daleko jest do przejścia i teraz jak 

to właściwie jest, czy tam się można zatrzymywać na chwileczkę, nie parkować, tylko zatrzymać się, 

aby można skorzystać z bankomatu? A druga sprawa Pani Przewodnicząca najbezpieczniej to jest na 

chodniku koło Szkoły nr 1, tam stoją słupy w chodniku, także nie jeżdżą rowerzyści i nie jeżdżą na 

tych hulajnogach, bo tam jest kilka słupów, które stoją w chodniku. Dziękuję. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Ale Mickiewicza to nie całe miasto 

Panie radny, tylko są inne ulice, na których słupy akurat nie stoją, ale dziękuję za wypowiedź. Czy 

Państwo kolejne jakieś mają dygresje, pytania? Czy mogę zapytać Panie inspektorze jako babcia i nie 

tylko, czy wśród tych przestępstw, o których Pan mówił pod wpływem alkoholu są nasze wnuki? Czy 

może Pan powiedzieć? Nie konkretną liczbę, ale czy są właśnie nieletni, czy są nasze wnuczęta? 

 

 Pan Mariusz Panas - Zastępca Komendanta Powiatowego Policji - Rozumiem, że Pani 

Przewodnicząca pyta o sprawców przestępstw? 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Tak. 

 

 Pan Mariusz Panas - Zastępca Komendanta Powiatowego Policji - Tak. W ramach tej 

ogólnej liczby także są uwzględnione osoby nieletnie. I niektóre z nich znajdowały się pod wpływem 

alkoholu, ale w tym momencie nie jestem w stanie podać konkretnej liczby. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Rozumiem. Ale są. 

 

 Pan Mariusz Panas - Zastępca Komendanta Powiatowego Policji – Tak, są. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Bo my obserwujemy jako 

dziadkowie takie przykre zjawiska akceleracji, że kontakt z alkoholem obniża się. Coraz młodsze 

dzieciaki sięgają po alkohol, który dzięki reklamom i nie tylko, ale to nie temat do naszej dzisiejszej 

dyskusji. A jeśli już jesteśmy przy tym, to Panie inspektorze my korzystamy jako radni i jako 

organizatorzy sześciu już senioriad, które mamy za sobą, z kontaktów z Państwem korzystają 
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i zapraszają Państwa i to są niezwykle owocne spotkania Przewodniczący i członkowie organizacji 

senioralnych działających w mieście. Tam są rozmaite prelekcje właśnie na temat tego, co Pan mówił 

o wyłudzeniach, o różnych oszustach i oszustwach. Ale mnie interesuje jako byłą nauczycielkę 

problem docierania do szkół. Czy Państwo nie mają w tej chwili kłopotów z docieraniem np. z taką 

prelekcją do szkół? Czy musicie Państwo ubiegać się o zgodę Pana kuratora, bo o tym słyszymy 

w telewizji, czy nie? Czy tutaj na terenie Krasnegostawu np. w szkole nr 1, w szkole nr 3, w szkole 

nr 5 jesteście Państwo zapraszani, mile widziani i tam o tych sprawach właśnie dotyczących 

bezpieczeństwa i zagrożeń młodzieży mogą Państwo swobodnie mówić? 

 

 Pan Mariusz Panas - Zastępca Komendanta Powiatowego Policji - Pani Przewodnicząca, 

wzorem lat ubiegłych jesteśmy zapraszani, sami się zapraszamy, także ta współpraca bardzo dobrze 

przebiega i myślę, że tak to zostanie. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - To bardzo optymistyczny 

komunikat. To ja jeszcze chciałabym zapytać dlaczego pytają ludzie i to starsi ludzie, dlaczego nie 

widzimy na ulicach patroli policjantów i nie znamy swoich dzielnicowych. Co zrobić, żeby np. 

mieszkańcy w mojej klatce w bloku wiedzieli  kto jest dzielnicowym. Bo nie wiedzą. Jak to jest teraz, 

może się coś zmieniło. 

 

 Pan Mariusz Panas - Zastępca Komendanta Powiatowego Policji - Odnośnie tej 

problematyki powiedziałbym w ten sposób Pani Przewodnicza. Informacje o rejonach dzielnicowych 

i osobach dzielnicowych są zamieszczone na stronach komendy. Ponadto dzielnicowi w zakresie 

swoich obowiązków docierają do osób, które zamieszkują. Jednakże mają nałożone obowiązki 

związane z pracą zlecaną przez inne instytucje. Ja tutaj mówię o ustaleniach miejsc pobytu, 

o ustaleniach różnego rodzaju teleadresowych czy też sposobu w jaki tam dane osoby funkcjonują, 

do wszystkich nie są w stanie dotrzeć. Jeżeli mówimy o osobach, które nie znają jeszcze, nie poznały 

tych dzielnicowych to w większości też dobrze o nich świadczy, bo nie miały kontaktu z organami, 

mówię o sądzie, prokuratorze. Dzielnicowi są obłożeni pracą i tam, gdzie mogą tam się pokazują, 

dlatego też są organizowane spotkania z mieszkańcami, z danymi grupami docelowymi i w tych 

spotkaniach biorą udział dzielnicowi. Co do samych osób, to proponuję wejść na naszą stronę, tam 

są numery telefonów tychże funkcjonariuszy, ich dane. Albo zapraszam do odwiedzin na komendzie, 

tam również dzielnicowi pracują. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Tylko taki sposób, bo kiedyś 

można było na klatce schodowej, na tablicy ogłoszeń wywiesić nazwisko, numer telefonu Pana 

dzielnicowego i to było wielkie ułatwienie. Ale teraz jak mamy RODO to właśnie są takie utrudnienia, 

ale dziękuję. Jak mnie będzie ktoś pytał, to ja będę już teraz wiedziała, gdzie odsyłać. I takie 

powiedziałabym chytre pytanie, ponieważ ciągle jako seniorzy postulujemy potrzebę świateł 

w Krasnymstawie na przejściach i to uzasadniamy różnymi uzasadnieniami, uzasadniamy to. O tym 

mówią radni powiatowi, bo tu są drogi też i powiatowe drogi. Ale kieruj pytanie w kontekście Pana 

wystąpienia, które brzmi czy wśród wypadków drogowych w mieście są takie, które były wynikiem 

braku świateł? 

 

 Pan Mariusz Panas - Zastępca Komendanta Powiatowego Policji - Rozumiem, że chodzi 

o światła na przejściu drogowym. 
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 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Tak. Bo gdyby były światła, to by 

ewentualnie do tego wypadku nie doszło. 

 

 Pan Mariusz Panas - Zastępca Komendanta Powiatowego Policji - W tym momencie tak 

na szybko trudno odpowiedzieć, nie przypominam sobie takiego zdarzenia. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Panie inspektorze to proszę sobie 

nie przypominać, ale proszę o tym pamiętać. Bo jak ruszymy z tym problem znowu to o takie dane 

do Pana się zwrócimy. I teraz jeszcze ostatnia sprawa, ponieważ ja bardzo często jeżdżę na trasie 

Kraśniczyn - Krasnystaw to tą trasą jeździ bardzo wiele samochodów ukraińskich. To nie wiem czy 

nie trzeba by było zwracać uwagę nie tylko na ukraińskie samochody, ale poza szybkością, poza 

badaniem alkoholu w organizmie kierowcy, który przekroczył jakieś przepisy, stan techniczny 

samochodów. Ja pamiętam jak mnie zatrzymywał przed laty policjant, to ja musiałam włączyć 

wszystkie światła, Pan mi patrzył jak działa kierownica, co się tam dzieje w tym samochodzie. Bardzo 

możliwe, że były inne samochody, ale z całym szacunkiem dla walczącej Ukrainy, dla ludzi, którzy 

tutaj są, ale kierowcy ukraińscy jeżdżą bardzo niebezpiecznie. A już o tym, że jak im się sygnalizuje 

zmień światła, to on nie ma co zmienić, bo on niby mrugnie, ale to światło jest tak samo źle ustawione, 

oślepia itd. Także to też taki problem, że jak będą właśnie ich kierowcy, proszę zwracać uwagę na 

takie też niby drobne rzeczy, ale niezwykle uciążliwe. Czy mają Państwo jakieś pytania? 

 

 Pan Mariusz Panas - Zastępca Komendanta Powiatowego Policji - Przepraszam bardzo ja 

może odpowiem Panu radnemu na jego pytanie odnośnie ul. PCK. Z tego co kojarzę tam jest znak 

zakaz zatrzymywania się. Także nie można się tam zatrzymywać, z uwagi na znak drogowy, który 

tam się znajduje. 

 

 Pan Jacek Policha - Komendant Straży Miejskiej w Krasnystawie - Pani Przewodnicząca 

ja może tutaj doprecyzuję. Jest PCK, parking przy Biedronce i tu w tym momencie jest znak B36 

zakaz zatrzymania, który obowiązuje od parkingu przy Biedronce do ul. Okrzei. Oczywiście mówimy 

o poboczu, czyli o chodniku, bo tam chodnik jest tak jakby wyznaczony, a dalsza część poza pasem 

drogowym to już jest wybrukowany teren prywatny. I tu można jakby się pomylić, bo czasami stoi 

samochód pod samym jakby sklepem. Poza chodnikiem to jest poza pasem drogowym. Znaki dotyczą 

tylko jakby jezdni, drogi, czyli części pasa drogowego i chodnika i tam jest zakaz zatrzymywania się. 

To znaczy można, ale wiem, że właściciele tam nie są szczęśliwi. Bo przepisy ruchu drogowego poza 

drogą publiczną jakby nie działają. W tym momencie ma wykroczenia. Dziękuję. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Nie widzę uwag, pytań. Zamykając 

ten temat w pierwszej części naszego dzisiejszego posiedzenia jeszcze raz bardzo dziękuję Panu Panie 

inspektorze. Bardzo proszę o dalszą współpracę, bo będziemy tej współpracy potrzebowali jako, że 

za moment Pan radny Jan Pawelec będzie mówił o naszych zamierzeniach związanych z senioriadą, 

a sześć senioriad, które mamy za sobą pokazują, że Policja bardzo nas w działaniach szczególnie 

Bezpieczny Senior w tym haśle wspomagała. Także proszę koleżance przede wszystkim Ani 

Podgórskiej pięknie pokłonić się od nas i powiedzieć, że będziemy się do niej zwracać jeszcze i nie 

tylko do niej z prośbą o pomoc. Dziękuję pięknie. Oddajemy głos Panu kapitanowi Tomaszowi 

Wesołowskiemu, Panie kapitanie, druhu starszy kapitanie prosimy bardzo. 
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 Pan Tomasz Wesołowski – KP PSP Krasnystaw - Dziękuję za głos. Szanowna Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado, Drodzy Goście. Postaram się przedstawić analizę realizacji zadań 

w zakresie operacyjno – rozpoznawczym za 2022 rok z terenu Powiatu Krasnystaw. Na terenie 

działania Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Krasnystawie w 2022 roku 

zanotowano 228 pożarów, 568 innych miejscowych zagrożeń i 34 alarmy fałszywe, co dało łącznie 

830 interwencji. W odniesieniu do roku 2021 odnotowano wzrost ilości pożarów o 58, spadek ilości 

innych miejscowych  zagrożeń o 183, oraz spadek ilości alarmów fałszywych o 24. Najczęstsze 

przypuszczalne przyczyny powstania pożarów w 2022 roku to nieostrożność osób dorosłych przy 

posługiwaniu się ogniem otwartym w tym papierosy, zapałki:110, nieprawidłowa eksploatacja 

urządzeń grzewczych na paliwo stałe: 46, wady urządzeń i instalacji elektrycznych: 11. Podział 

pożarów według wielkości: pożar mały: 210, pożar średni: 18, pożarów dużych i bardzo dużych nie 

było w zeszłym roku. Najczęstsze przypuszczalne przyczyny powstania miejscowych zagrożeń 

w 2022 roku to inne przyczyny, w tym właśnie akcje związane z pandemią koronawirusa, 

z wyjazdami na granicę, pomoc uchodźcom przy odbieraniu ich z granicy do punktów recepcyjnych, 

otwarcie mieszkań, pomoc Policji, poszukiwanie osób i pomoc Pogotowiu Ratunkowemu. Jest to 236 

akcji, huragany i inne silne wiatry, tornada: 127, niezachowanie zasad bezpieczeństwa ruchu środków 

transportu: 88, gwałtowne opady atmosferyczne: 27, nietypowe zachowania się zwierząt, owadów 

stwarzających zagrożenie: 22 zdarzenia i akcje terrorystyczne: 12. To jest takie może na wyrost hasło 

akcje terrorystyczne, ale gdzieś tam jako charakter zdarzenia, to takie miało. Podział innych 

miejscowych zagrożeń według wielkości małe: 98, lokalne 465, średnie: 4, 1 miejscowe zagrożenie 

duże i nie było zagrożeń gigantycznych. Podział alarmów fałszywych w dobrej wierze: 23, z instalacji 

wykrywania: 11. Najwięcej interwencji odnotowano w marcu: 125, a najmniej w czerwcu: 43. 

Porównując ilość interwencji w odniesieniu do 2021 roku największy wzrost interwencji zanotowano 

w lutym o 20, a największy spadek interwencji zanotowano w kwietniu o 46 zdarzeń. Największy 

wzrost ilości zdarzeń zanotowano na terenie Gminy Fajsławice o 25 zdarzeń więcej, natomiast 

największy spadek ilości zdarzeń zanotowano na terenie Gminy Krasnystaw o 44. W 2022 roku 

ogółem było 63 osoby poszkodowane, z czego w pożarach śmierci nikt nie odniósł, jedna osoba 

została ranna. Natomiast w innych miejscowych zagrożeniach śmierć poniosło 12 osób, 50 osób 

zostało rannych. Ogółem w zdarzeniach na terenie powiatu krasnostawskiego w 2022 roku śmierć 

poniosło 12 osób, 51 zostało rannych, co w odniesieniu do 2021 roku stanowi wzrost ofiar 

śmiertelnych o 11 oraz spadek ilości osób rannych o 7. Udział strażaków JRG i członków OSP przy 

pożarach, innych miejscowych zagrożeniach oraz alarmach fałszywych przedstawia się następująco: 

JRG Krasnystaw do 709 zdarzeń w 2022 roku wyjeżdżało ogólnie 1042 zastępy, w tym do 216 

pożarów, 459 innych miejscowych zagrożeń oraz 34 alarmów fałszywych. Łączna ilość strażaków 

JRG uczestniczących w zdarzeniach wyniosła 2635. Jeżeli chodzi o OSP KSRG należący do systemu 

KSRG do 481 zdarzeń w 2022 roku wyjeżdżało ogółem 597 zastępów w tym do 181 pożarów, 291 

do innych miejscowych zagrożeń oraz 9 do alarmów fałszywych. Łączna ilość strażaków OSP KSRG 

uczestniczących w zdarzeniach wyniosła 2690 druhów. I OSP spoza systemu KSRG łącznie w 2022 

roku brali udział w 140 zdarzeniach, ogółem 189 zastępów, w tym 64 pożary, 75 innych miejscowych 

zagrożeń oraz 1 alarm fałszywy. Łączna ilość strażaków OSP spoza KSRG uczestniczących 

w zdarzeniach wyniosła 878 druhów. Inspekcja gotowości operacyjnej: Komenda Powiatowa 

w Krasnymstawie w 2022 roku przeprowadziła trzy inspekcje gotowości operacyjnej JRG oraz trzy 

inspekcje stanowiska kierowania. W związku z koniecznością w IV kwartale w 2022 roku 

przeprowadzenia lustracji obiektów w zakresie schronień dla ludności na terenie powiatu 

krasnostawskiego, w szczególności piwnicy w budynkach wielorodzinnych i szkołach, co wiązało się 

z oddelegowaniem większej ilości funkcjonariuszy do sprawnego przeprowadzenia lustracji w 2022, 



17 

 

nie przeprowadzono planowanych w tym terminie inspekcji gotowości operacyjnej w jednostkach 

OSP należących do systemu KSRG. Jako punkt trzeci ustawa o ochotniczych straży pożarnych 1 

stycznia 2022 roku weszła w życie ustawa o ochotniczych strażach pożarnych, która wprowadziła 

m.in. świadczenia ratownicze dla strażaków, ratowników OSP, którzy przez co najmniej 25 lat 

mężczyźni i 20 lat kobiety brali czynny udział w akcjach ratowniczych. Dodatek jest wypłacany 

w wysokości 200 zł miesięcznie przez Zakład Emerytalno-Rentowy MSWiA w osiągnięciu 65 roku 

życia w przypadku mężczyzn oraz 60 roku życia w przypadku kobiet. Przy naliczeniu okresu 

czynnego uczestnictwa nie jest wymagane zachowanie ciągłości wysługi lat OSP. W 2022 roku 

świadczenie otrzymało 607 osób z terenu powiatu krasnostawskiego. Zadania związane z konfliktem 

na Ukrainie. Od początku konfliktu zbrojnego na Ukrainie do pomocy na granicy zostali 

oddelegowani funkcjonariusze Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Krasnymstawie. 

Nasi strażacy zajmowali się transportem uchodźców z granicy do wyznaczonych punktów 

recepcyjnych, pełnili również służbę na stanowisku kierowania Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Hrubieszowie w ramach pomocy uchodźcom na terenie powiatu 

krasnostawskiego samorządy utworzyły miejsca, gdzie mogły znaleźć schronienie osoby kierowane 

z punktów recepcyjnych. Na bieżąco koordynowaliśmy działania w ramach prac Powiatowego 

Zespołu Zarządzania Kryzysowego, pomagaliśmy samorządom w transporcie łóżek, kocy, jak 

również w utworzeniu tymczasowych punktów przyjęć. Punkt piąty zawody sportowo-pożarnicze 

i zawody sportowe. W 2022 roku przeprowadzono Gminne Zawody Sportowo-Pożarnicze dla 

jednostek OSP wszystkich samorządów z terenu powiatu z wyjątkiem Miasta i Gminy Izbica oraz XI 

Powiatowe Zawody Sportowo-Pożarnicze i Wojewódzkie Zawody Sportowo-Pożarnicze  

Województwa Lubelskiego. Czyli w tamtym roku cały komplet, na każdym szczeblu po prostu odbyły 

się zawody. Gminne zawody organizowały samorządy, które zapewniały miejsca zawodów, nagrody, 

dyplomy i oprawę organizacyjną. Natomiast Komenda Powiatowa Państwowej Straży 

w Krasnymstawie zapewniła techniczne zabezpieczenie zawodów, to jest przygotowanie torów 

przeszkód i sędziowanie. Zawody powiatowe zostały zorganizowane przez Zarząd Oddziału 

Powiatowego OSP RP w Krasnymstawie, Starostwo Powiatowe w Krasnymstawie i samorządy 

gminne oraz tutejszą Komendę Powiatową. W dniu 25 września zeszłego roku odbyły się 

w Krasnymstawie Wojewódzkie Zawody Sportowo-Pożarnicze Ochotniczych Straży Pożarnych 

Województwa Lubelskiego. Zawody zostały rozegrane z podziałem na dwie kategorie: żeńskie 

drużyny pożarnicze, w których udział wzięło 18 drużyn oraz męskie drużyny pożarnicze, gdzie 

wystartowało 22 drużyny. Mistrzem Wojewódzkich Zawodów Sportowych Pożarniczych w kategorii 

żeńskiej zostały drużyny jednostka Krzewica, to nie z naszego powiatu. Nasze jednostki w zawodach 

wojewódzkich to były jednostki OSP Krzywe i OSP Dobryniów. Jeżeli chodzi o ćwiczenia 

operacyjno-techniczne na obiektach, w których brało udział zarówno JRG jak i OSP z terenu powiatu 

krasnostawskiego w 2022 roku to była Szkoła Podstawowa im. Juliusza Słowackiego w Małochwieju 

Dużym. W maju w 2022 roku ćwiczenia w gospodarstwach agroturystycznych Burdanówka, 

w Kryniczkach oraz w miesiącu lipcu ćwiczenia zgrywające powiatu krasnostawskiego były to 

ćwiczenia zorganizowane w Żółkiewce. Nasza komenda powiatowa oraz wszystkie jednostki 

należące do systemu KSRG brały w tych ćwiczeniach udział. Jeszcze jedne ćwiczenia odbyły się na 

terenie Cukrowni Krasnystaw, ćwiczenia miały miejsce w miesiącu wrześniu. Jeżeli chodzi 

o szkolenia doskonalące dla druhów OSP, w 2022 roku odbyły się następujące kursy oraz szkolenia. 

W miesiącu październiku odbyło się szkolenie podstawowe strażaków, ratowników Ochotniczych 

Straży Pożarnych, szkolenie ukończyło 45 druhów OSP. W miesiącu kwietniu odbyło się szkolenie 

kierowców, konserwatorów sprzętu ratowniczego Ochotniczych Straży Pożarnych, szkolenie 

ukończyło 29 druhów. W miesiącu grudniu odbyło się szkolenie naczelników, udział wzięło 28 
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druhów. To było szkolenie pod kątem szkolenia BHP dla druhów w podległych sobie jednostkach. 

I to wszystko z mojej strony. Dziękuję bardzo. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękuję bardzo Panu Kapitanowi 

druhowi za informacje. Druhu a proszę powiedzieć czy Panowie strażacy druhowie prowadzą jakieś 

przeglądy przeciwpożarowe? W Krasnymstawie jest bardzo wiele posesji zamieszkałych starych na 

dodatek posesji zamieszkałych przez seniorów. I to bardzo często seniorów samotnych. Czy 

prowadzone są jakieś takie przeglądy czy informacje, odwiedzanie tych ludzi, żeby zapewnić im 

bezpieczeństwo ppoż? 

 

 Pan Tomasz Wesołowski – KP PSP Krasnystaw - To znaczy takich przeglądów nie robimy, 

ewentualnie jeżeli jest jakieś zgłoszenie. Często na numer 112 przychodzi do nas formatka ze 

zgłoszeniem dajmy na to, że czujka tlenku węgla albo czujka dymu uruchomiła się albo nie działa 

właśnie, nie ma żadnej diody tam świecącej, wtedy po zgłoszeniu jedziemy, interweniujemy. 

Przeważnie to jest rozładowanie baterii albo po prostu wada takiego czujnika, gdzieś tam trzeba 

następną kupić albo wymienić tą baterię. Jeżeli chodzi, żebyśmy my jechali do seniorów, nie mamy 

nawet takiej informacji. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Rozumiem, czyli wśród form pracy 

waszej nie ma takiego działania. 

 

 Pan Tomasz Wesołowski – KP PSP Krasnystaw - Nie ma takiego działania. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Panie Kapitanie, a my mamy 

organizacje senioralne. To może pomyślcie nad tym, żeby tam od czasu do czasu zajrzeć do tych 

organizacji. Tam jest bardzo wielu seniorów, którzy na pewno chętnie posłuchają i zapytają o coś, co 

dotyczy właśnie tego bezpieczeństwa ppoż. Proszę pomyśleć o tym, jeżeli nie macie w swoim planie 

pracy. 

 

 Pan Tomasz Wesołowski – KP PSP Krasnystaw – Dobrze. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Czy mają Państwo jakieś pytania 

do Pana Kapitana? 

 

 Radny Zdzisław Sokół - Ja do Pana starszego kapitana Straży Pożarnej. Panie Kapitanie była 

zima, wyjechaliście pługiem, macie tutaj taki pług. Ja to byłem rano na ,,kogutach niebieskich’’, 

odśnieżyliście sobie tylko troszeczkę i wy zawróciliście tam na ulicy i pojechaliście do siebie. Nie 

można byłoby miasta objechać i odśnieżyć, tym służbom pomóc, te służby nie dają sobie rady. Matki 

pchają dzieci w wózkach. Ja mam takie zastrzeżenie, że służby, straż powinny nam pomóc, bo mają 

pług. Ja dziękuję, tyle. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękuję Panu Zdzisławowi 

Sokołowi. Proszę bardzo. 
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 Pan Tomasz Wesołowski – KP PSP Krasnystaw – Tylko, że my nie mamy w zakresie swoich 

obowiązków odśnieżania dróg. Ja wiem, że to tak może wyglądać, że mamy pług to moglibyśmy się 

przejechać równie dobrze po całym powiecie czy w ogóle gdziekolwiek. 

 

 Radny Zdzisław Sokół – Tylko było w koło miasta choć rynek objechać, po co tam było 

zawracać. 

 

 Pan Tomasz Wesołowski – KP PSP Krasnystaw - Żyjemy w takich czasach, że część by 

biła brawa, a część by jednak powiedziała, że ten sprzęt nie jest do odśnieżania dróg miejskich, 

powiatowych czy czegokolwiek. 

 

 Radny Zdzisław Sokół - Ja mieszkam na ul. Zawieprze, pierwszy śnieg spadł i pług chyba 

przejechał z dwa chyba dni, a potem pokazał się w piątek. Taki sprzęt mamy tutaj, miasto nie 

odśnieżone. 

 

 Pan Tomasz Wesołowski – KP PSP Krasnystaw - Są służby, które są odpowiedzialne za 

odśnieżanie. 

 

 Radny Zdzisław Sokół - Nie dają sobie rady, ponieważ dopiero jak śnieg przestanie to oni 

dopiero wyjeżdżają. To ja dziękuję, to ja już jestem po zakupach. Wracam po śniegu i jadę po zakupy 

po śniegu i tak samo Pan kapitan starszy jedzie sobie po zakupy czy do pracy. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękuję bardzo Panu radnemu 

Zdzisławowi Sokołowi, który istotne takie bolące sprawy przedstawił. A do Pana kapitana zwracamy 

się z prośbą o zanotowanie tych spraw, o których my tutaj mówimy. I skoro nie ma innych pytań, 

dziękuje Panu jeszcze raz bardzo. I króciutko głos ma Pan Komendant Straży Miejskiej Jacek Policha.  

Proszę się nie ograniczać w czasie. 

 

 Pan Jacek Policha - Komendant Straży Miejskiej w Krasnystawie - Dziękuję bardzo Pani 

Przewodnicząca. Nie będę się ograniczał. Ja może przedstawię tutaj zadania jakie wykonuje Straż 

Miejska tutaj w zakresie bezpieczeństwa i porządku na terenie miasta. W szczególności dotyczy to: 

1) ochrony bezpieczeństwa i porządku w miejscach publicznych; 

2) czuwanie nad porządkiem i kontrolą ruchu drogowego w zakresie określonym przepisami prawa 

o ruchu drogowym; 

3) kontrolowanie prawidłowości oznakowania ulic i posesji; 

4) współdziałanie z podmiotami w zakresie ratowania życia i zdrowia obywateli; 

5) pomoc w usuwaniu skutków klęsk żywiołowych oraz innych miejscowych zagrożeń; 

6) wydawanie zezwoleń na utrzymywanie psa rasy uznawanej za agresywną; 

7) przygotowywanie decyzji na udzielenie zezwoleń na organizację imprez masowych, rejestrowanie 

zawiadomień o organizacji zgromadzeń i zbiórek publicznych; 

8) współdziałanie z organizatorami i innymi służbami w zakresie ochrony porządku podczas 

zgromadzeń i imprez masowych na terenie miasta; 

9) ochrona imprez i uroczystości; 

10) egzekwowanie obowiązków właścicieli nieruchomości wynikających z przepisów ustawy 

o utrzymaniu czystości i porządku oraz uchwały Rady Miasta określającej zasady czystości 

i porządku na terenie Miasta Krasnystaw; 
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11) realizacja ,,Programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta Krasnystaw”; 

12) koordynowanie zbierania, transportu i unieszkodliwiania zwłok zwierząt z miejsc publicznych na 

terenie Miasta Krasnystaw; 

13) prowadzenie ewidencji zbiorników bezodpływowych oraz oczyszczalni ścieków w celu ich 

kontroli; 

14) nadzór oraz współdziałanie z naszymi miejskimi jednostkami OSP na terenie Miasta Krasnystaw 

w zakresie realizacji ich zadań statutowych dotyczącej ochrony przeciwpożarowej. Na terenie miasta 

mamy przypomnę OSP Zastawie OSP Krakowskie Przedmieście i ostatnio powstała nam nowa 

jednostka OSP Krasnystaw. To jest jednostka, która została powołana w ubiegłym roku i funkcjonuje 

przy Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej. 

15) realizujemy zadania wynikające z ustawy o zwalczaniu klęsk żywiołowych, w szczególności 

dotyczące zadań i zasad działania Miejskiego Zespołu Zarządzania Kryzysowego; 

15) prowadzimy sprawy z zakresu obrony cywilnej i zarządzania kryzysowego na terenie miasta; 

16) prowadzimy sprawy z zakresu ochrony przeciwpożarowej w Urzędzie Miasta; 

17) nadzór nad monitoringiem miejskim w zakresie rozwoju, obserwacji, eksploatacji oraz 

konserwacji; 

18) wykonujemy inne zadania związane z przepisami prawa oraz związane z naszym działaniem. 

 Nasze działania w 2022 roku skupiały się na obszarach w szczególności dotyczące zgłoszeń 

mieszkańców. W okresie sprawozdawczym przyjęto 593 zgłoszenia od mieszkańców, na skutek 

których podjęto stosowne działania. Zgłoszenia dotyczyły: zakłócania porządku publicznego - 28, 

zagrożeń w ruchu drogowym – 134, ochrony środowiska i gospodarki odpadami – 80 zgłoszeń, 

zagrożeń życia lub zdrowia – 22 zgłoszenia, zagrożeń pożarowych – 3, awarii technicznych – 40 

zgłoszeń, zwierząt – 188 zgłoszeń i pozostałych – 98 zgłoszeń. Następny obszar to jest utrzymanie 

czystości i porządku na terenie miasta. Tutaj działania dotyczyły ogólnej czystości w tym czystości 

posesji, chodników, pasów drogowych, terenów publicznych, komunalnych, terenów spółdzielni 

mieszkaniowych, placów zabaw, w tym kontrole czystości miejsc publicznych – 19, kontrole 

w obrębie czystości posesji prywatnej – 34 kontrole, kontrole czystości chodników przyległych do 

nieruchomości – 26. Podczas kontroli wylegitymowano 45 osób, wszystkie zostały pouczone. 

Prowadzono akcje ,,Posprzątaj po swoim psie’’, zlokalizowano 6 dzikich wysypisk śmieci, które 

zostały objęte patrolami straży, uporządkowane. Następnie umieszczono tabliczki o zakazie 

zaśmiecania. Zlokalizowano oraz nadzorowano usuwanie padłych zwierząt z terenu miasta, na 

bieżąco wskazywano do uprzątnięcia dla PGK-u oraz CIS-u, którym tutaj bardzo chciałbym 

podziękować, nie ma nikogo, ale za działania odnośnie usuwania nieczystości z terenu miasta. 

Sporządzono notatki służbowe dotyczące 16 budynków i konstrukcji będących w złym stanie 

technicznym stanowiących poważne zagrożenie dla mieszkańców, zgodnie z właściwością rzeczową 

wykaz przekazano do Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Krasnymstawie celem 

przeprowadzenia stosownego postępowania w kierunku rozbiórki tych budynków. Następny obszar 

jest to ochrona spokoju i porządku w miejscach publicznych. Strażnicy wykonywali patrole oraz 

podejmowali interwencje w miejscach publicznych na terenie miasta podczas których ujawniono: 

347 sprawców wykroczeń przeciwko spokojowi, porządkowi, w tym pouczono 335 osób, nałożono 

12 mandatów karnych. Wykroczenia z tego zakresu dotyczyły: 1) wykroczenia przeciwko 

porządkowi i spokojowi publicznemu- 65 pouczeń; 

2) wykroczenia przeciwko bezpieczeństwu osób i mienia -70 pouczeń, 7 mandatów karnych; 

3) wykroczenia przeciwko urządzeniom użytku publicznego – 137 pouczeń, 5 mandatów karnych; 

4) wykroczenia przeciwko zdrowiu – 34 pouczenia; 
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5) wykroczenia dotyczące przepisów ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi – 29 pouczeń. 

 Strażnicy również zabezpieczali miejsca oraz zdarzenia na terenie miasta. 9 kwietnia – 

Jarmark Wielkanocny, odbył się również Koncert Grażyny Łobaszewskiej, Majówka z Karpiem, 

Dzień Dziecka, 10 czerwca – Zgromadzenie na Rynku Miejskim w sprawie CPK, 5 lipca - protest 

pracowników DPS, 23 lipca – Przełamanie lata, następnie Narodowy Dzień Pamięci Powstania 

Warszawskiego, Święto Wojska Polskiego, Półmaraton Chmielakowy, oczywiście Chmielaki 2022, 

uroczystości 1 września, uroczystości 17 września, następnie uroczystości 11 listopada. W zakresie 

kontroli ruchu drogowego działania związane z zapewnieniem porządku i bezpieczeństwa 

w komunikacji obejmowały: 

1) reagowanie na wykroczenia drogowe przeciwko bezpieczeństwu i porządkowi w komunikacji, 

razem ujawniono 524 wykroczenia dotyczące naruszeń zatrzymywania i postoju parkowania 

w miejscach wyznaczonych dla osób niepełnosprawnych, w obrębie skrzyżowań oraz przejść dla 

pieszych, utrudnienia wjazdu, tamowanie ruchu. Wylegitymowano i  pouczono 516 osób, 8 sprawców 

ukarano mandatami karnymi. Dodatkowo sporządzono oraz przekazano do Komendy Powiatowej 

Policji 8 Kart MRD; 

2) kontrole parkowania czasowego w centrum miasta odbywają się na bieżąco; 

3) przeprowadzano przeglądy uszkodzeń lub braków mogących stwarzać zagrożenie w ruchu 

drogowym w tym ruchu pieszych – 34. Sporządzono 7 notatek służbowych lokalizujących 34 

uszkodzenia i braki, które następnie przekazano zarządcom dróg. 

4) prowadzono również akcję „Odbierz odblask - Bądź widoczny!”- wzorem roku poprzedniego Straż 

Miejska dokonała zakupu elementów odblaskowych, które mieszkańcy mogli bezpłatnie otrzymać 

w siedzibie Straży Miejskiej lub podczas patroli. Mieszkańcom przekazano ponad 350 elementów 

odblaskowych. Tutaj ze swojej strony również zachęcam w tym roku zwłaszcza w okresie jesienno-

zimowym, prawdopodobnie na jesień postaramy się zakupić elementy odblaskowe, które będziemy 

przekazywać mieszkańcom. Także damy tu taką informację miejsce publiczne, na stronie 

internetowej, każdy będzie mógł bezpłatnie uzyskać element odblaskowy w Straży Miejskiej, 

podczas patrolu również. Także to jest właśnie taki element, tutaj jak Pani Przewodnicząca 

wspomniała problemy z oświetleniem, doświetleniem przejść dla pieszych, tutaj też chciałbym 

zwrócić uwagę, że właśnie dużym problemem jest też brak elementów odblaskowych wśród pieszych, 

którzy poruszają się na terenie miasta. Także my tutaj wzorem roku ubiegłego i poprzedniego 

zakupimy takie elementy i będziemy to jakby przekazywali mieszkańcom. Jeżeli chodzi o działania 

związane z ochroną środowiska przeprowadzaliśmy działania kontrolne w kierunku kontroli posesji. 

Skontrolowano 77 nieruchomości, w tym udzielono 75 pouczeń, nałożono 2 mandaty karne, 

sporządzono 6 notatek służbowych pod kątem pozbywania się nieczystości płynnych, w związku 

z obowiązkami wynikającymi z przepisów ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 

W zakresie ochrony powietrza oraz spalania odpadów na terenach posesji oraz w piecach centralnego 

ogrzewania, strażnicy przeprowadzili akcję w postaci umieszczania plakatów informujących 

o szkodliwości spalania oraz sposobie postępowania z odpadami. W okresie grzewczym 

przeprowadzono działania kontrolne tylko w związku ze zgłoszeniami, które dotyczyły podejrzenia 

spalania odpadów. Sporządzono 4 Protokoły kontroli paleniska wraz z dokumentacją fotograficzną. 

W trakcie roku 2022 ujawniono 37 przypadków spalania odpadów na posesjach, pouczono 37 osób. 

Kontrolę jakości powietrza na terenie Krasnegostawu strażnicy wykonywali samodzielnie podczas 

patroli przy pomocy posiadanego urządzenia, które kontroluje zawieszone pyły PM 2,5 oraz PM 10. 

Informacje na ten temat były umieszczone na stronie internetowej. W zakresie ochrony zwierząt oraz 

wykonywania zadań Straż Miejska udzieliła pomocy 132 zwierzętom, w tym 93 kotom, 20 psom. 
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Część z tych zwierząt trafiła do adopcji, część została przekazana do schroniska dla zwierząt 

w Lubartowie. Wzorem lat poprzednich prowadzono akcję bezpłatnego znakowania psów w wyniku, 

której oznaczono poprzez  ,,czipowanie’’ 19 zwierząt należących do mieszkańców miasta. Tutaj ze 

swojej strony również chciałbym zachęcić aby Państwo przekazali mieszkańcom, jest to darmowa 

akcja na terenie miasta. Prowadzimy ją od lat i po prostu zresztą to jest również jakby w kierunku 

poprawy bezpieczeństwa mieszkańców i zwierząt, gdy zwierzęta, które się zagubiły zostały 

odnalezione, podrzucone, jest łatwiej po prostu ustalić właściciela w tym momencie właśnie po tym 

oznakowaniu. Także to jest również bardzo ważna sprawa, z tym, że jest to dobrowolne znakowanie, 

nie jest obowiązkowe. Jeszcze raz tutaj podkreślę na terenie miasta jest to bezpłatna usługa dla 

mieszkańców, którą my prowadzimy, można się do nas zgłosić i tą akcję przeprowadzimy. Jeżeli 

chodzi o działania w systemie bezpieczeństwa, spraw obronnych tutaj w tej chwili nie będę omawiał 

tego, bo tego było bardzo dużo. Może potem wspomnę o sytuacji uchodźców. Ponadto jeżeli chodzi 

o sprawy ochrony przeciwpowodziowej, całorocznie monitorowany jest poziom wody na rzece 

Wieprz, na zbiorniku Nielisz oraz stały kontakt poprzez system sms monitorujący stan wody na 

zbiorniku ,,Lubańka’’. Ponadto gospodarujemy Miejskim Magazynem Przeciwpowodziowym. 

W roku 2022 zakupiliśmy oraz przekazaliśmy do magazynu nagrzewnicę elektryczną. Również na 

bieżąco jest aktualizowany Plan Operacyjny Miasta Przed Powodzią. Straż Miejska również 

prowadzi w swoim zakresie system powiadamiania mieszkańców poprzez sms. Jest to system 

bezpłatny, w którym na dzień dzisiejszy uczestniczy 1 157 mieszkańców naszego miasta. Jeszcze raz 

powtarzam jest to bezpłatny system, do którego każdy mieszkaniec może przystąpić pod warunkiem, 

że wypełni taką ankietę, którą należy przekazać do Straży Miejskiej. Tam są pewne dane osobowe 

i numer telefonu, które my tutaj zapisujemy i następnie informacje wszelkie są przekazywane 

bezpłatnie jeszcze raz powtarzam na ten numer telefonu. Informacje dotyczyły zagrożeń, informacji 

na terenie miasta o imprezach, ważne informacje, które chce przekazać Burmistrz. Także to jest 

bardzo pożyteczna sprawa. W ubiegłym roku w systemie przesłano 79 powiadomień o zagrożeniach. 

Na terenie miasta również funkcjonuje system wykrywania i alarmowania. Jest to system Lubelskiego 

Urzędu Wojewódzkiego, składa się z 7 syren alarmowych działających w systemie. Centrala znajduje 

się w biurze Straży Miejskiej, którą obsługują strażnicy. W ramach systemu prowadzone były 

ćwiczenia w drodze radiowej, jak również poprzez głośne włączenie syren np. 10 kwietnia i 1 sierpnia. 

Nadzór nad monitoringiem miejskim w ramach poprawy bezpieczeństwa przestrzeni miejskiej 

funkcjonuje monitoring. W tej chwili składa się z 11 kamer obrotowych oraz 8 kamer stacjonarnych. 

W roku 2022 uzyskaliśmy zgodę na zamontowanie kamery na budynku Specjalnego Ośrodka 

Szkolno - Wychowawczego przy ul. PCK 2. Do tej pory staramy się o środki finansowe i kamera 

będzie tam zamontowana. Przy wykorzystywaniu kamer monitoringu ujawniono 234 zdarzeń, 

przestępstw oraz wykroczeń na terenie miasta. Na wniosek organów Policji oraz sądu przekazano 64 

sprawy z zarejestrowanymi materiałami dotyczącymi przestępstw oraz wykroczeń. I w tej chwili na 

bieżąco monitoring jest tutaj rozwijany. Jeżeli chodzi tutaj o to pytanie co było wcześniej odnośnie 

możliwości jakby transmisji obrazu monitoringów, przestrzeni publicznej, jest to niemożliwe z uwagi 

na RODO. Jest to niemożliwe, gdyż to jest urządzenie, które służy jakby do wykrywania przestępstw 

i wykroczeń. Poza tym kamery są obsługiwane i są tam pewne czynności, które dotyczą przybliżania, 

odczytywania tablic rejestracyjnych, odczytywania obrazu twarzy, więc nie możemy ujawniać takich 

rzeczy. Jeżeli gdzieś w przestrzeni internetowej są tzw. ,,kamerki’’, gdzieś z daleka, to nie są to na 

pewno kamery takie systemu monitoringów miejskich. Jest to może taka ogólna jakaś kamera, która 

zostanie. W tym momencie ze względu na RODO jest to po prostu niemożliwe. Jeżeli chodzi 

o współdziałanie jeszcze z jednostkami OSP naszymi. Z dniem 1 stycznia 2022 roku weszła w życie 

ustawa o ochotniczych strażach pożarnych, która wprowadziła świadczenie ratownicze w wysokości 
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200 zł miesięcznie dla byłych strażaków ratowników i jednostek OSP, którzy przez co najmniej 25 

lat mężczyźni lub 20 lat kobiety brali czynny udział w akcjach ratowniczych oraz osiągnęli wiek 

emerytalny. I na terenie miasta w 2022 roku zgłosiło się 6 byłych druhów i takie świadczenie oni 

w tej chwili już otrzymują. To jest 200 zł po prostu do emerytury. Także osoby, które następnie będą 

wchodziły w wiek emerytalny zgłaszają się do nas, jakby my to dalej przekazujemy do Komendy 

Powiatowej Straży Pożarnej i tam komendant to zatwierdza i te osoby otrzymują to. Również Straż 

Miejska realizuje zadania związane z ochroną informacji niejawnych w Urzędzie Miasta Krasnystaw, 

na bieżąco odbywają się szkolenia pracowników wynikające z Planu Ochrony Informacji Niejawnych. 

Prowadzimy również ochronę przeciwpożarową w Urzędzie Miasta. Jeżeli chodzi o inicjatywy oraz 

inne działania: prowadzona jest tutaj wspólnie z Policją oraz pedagogami szkolnymi: akcja ,,Puste 

Ławki Stop’’, prowadzimy ,,Akcję ulotka’’. Dotyczy właśnie szkodliwości oraz spalania śmieci na 

terenie miasta. Lokalizacja oraz likwidacja dzikich wysypisk śmieci’’. W 2022 roku podczas patroli 

zlokalizowano wysypiska przy ul. Cegielnianej, Granicznej, Lwowskiej, Żurka, Wójta Stanisława, 

Zawieprze, następnie lokalizacje zostały uporządkowane. W tym roku również prowadziliśmy taką 

akcję w miesiącach luty – marzec była taka akcja, w wyniku której zebrano z tego co pamiętam około 

4 tony odpadów z terenów publicznych. Były to na pewno z ul. Polewanej, tam jest takie miejsce 

poza pasem drogowym, gdzie aronia rośnie. Tam była ta akcja prowadzona, tam około 300 kg 

odpadów zostało w tym roku zebranych. Także to jest około 4-5 ton właśnie z miejsc publicznych, 

gdzie prace porządkowe prowadzimy. Prowadzimy kontrole wspólnie z Miejską Komisją 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, wykonują strażnicy ,,Patrole szkolne’’, w 2022 roku 

wykonano 44 patrole. ,,Kontrole miejsc zagrożonych’’, ,,Posprzątaj po swoim psie’’ – to jest taka 

bardzo ważna akcja. Podczas działań pouczono 64 osoby, które wypuszczały psy bez nadzoru, 7 osób 

zostało ukaranych mandatami karnymi. W okresie zimowym wspólnie z MOPS-em prowadzimy 

akcję ,,Zimowa pomoc bezdomnym’’. Odwiedzamy właśnie takie lokalizacje, pustostany, ogródki 

działkowe, gdzie mamy informacje, gdzie mogą przebywać osoby, które właśnie potrzebują pomocy. 

I tutaj właśnie byśmy się wpisywali w to, co Pani Przewodnicząca powiedziała o osobach starszych, 

również były takie przypadki, zaglądamy do tych osób. Jeżeli uzyskamy informację przekazujemy 

tutaj kolegom z Policji, również przekazujemy do MOPS-u. Bo MOPS czasami nie ma takiej wiedzy, 

jeżeli uzyskujemy takie informacje, przekazujemy wszystkim służbom, aby tym osobom pomóc. 

Również taka ciekawostka prowadzimy taką usługę dla mieszkańców uruchomienie samochodu za 

pomocą urządzenia rozruchowego. Zakupiliśmy kilka lat temu takie urządzenie STARTER – w 2022 

roku uruchomiono ponad 20 samochodów. Bezpłatnie również to prowadzimy, mieszkańcy mogą 

w każdej chwili do nas zadzwonić, jeżeli jest problem z akumulatorem. Nawet był taki przypadek, 

wczoraj się zdarzył powiedzmy w okresie nie zimowym, a letnim można powiedzieć, ale są takie 

przypadki, jeżeli mieszkaniec ma taką potrzebę, jesteśmy w stanie dojechać, bezpłatnie możemy 

uruchomić taki pojazd. Także z grubsza to tyle. Dziękuję bardzo. Jeżeli będą pytania to proszę. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękujemy Panu bardzo. Czy 

mamy jakieś pytania do Pana komendanta? 

 

  Radna Zofia Gregorowicz - Myka - Odnośnie właśnie tych śmietnisk. W miejscu gdzie 

TESCO, Panowie chyba też tam jeżdżą i kontrolują, cały czas jest śmietnisko. Naprawdę tam trzeba 

częściej chyba zaglądać. Co tam się dzieje, to jest coś okropnego, wstyd dla całego miasta. Jeszcze 

chciałabym zwrócić uwagę czy Panowie kontrole częste macie na Osiedlu Jagiellońskim w okresie 

grzewczym, jaki smog jest. Panowie chyba zorientowani są czy były takie tam interwencje. Bo co 

roku u nas to się powtarzana na tym osiedlu, jest czarno, nie można oddychać. 
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 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Pan komendant sobie to zanotował 

i będzie oddźwięk. Liczymy na to. 

 

 Pan Jacek Policha - Komendant Straży Miejskiej w Krasnystawie - Oczywiście, jeżeli 

chodzi o kontrole dotyczące tzw. smogu, więc ja to może wyjaśnię. Ustawa o odpadach jest sankcja, 

art. 191 ustawy o odpadach, która zakazuje spalania odpadów poza miejscami do tego wyznaczonymi. 

I tutaj jakby mamy dwie możliwości kontroli, jedna możliwość to jest spalanie odpadów na terenie 

nieruchomości, czyli powiedzmy takie palenie sobie ognisk, jakieś spalanie śmieci. Druga sytuacja 

dotyczy właśnie spalania odpadów w piecach centralnego ogrzewania. Tą drugą kontrolę Straż 

Miejska prowadzi, ma upoważnienie Burmistrza do wykonywania takiej kontroli w zakresie ochrony 

środowiska. Z kontroli sporządzony jest tzw. protokół. W tym momencie my musimy jakby ten 

protokół wypełnić, podpisuje nam właściciel nieruchomości i tam wszelkie są uwagi, do tego się 

odnosi. To nie jest tak, że mieszkańcy spalają śmieci. Bo wiele lat prowadzimy te kontrole i z naszej 

obserwacji wynika to tak, że po pierwsze jest to jakby złej jakości materiał palny, czyli węgiel. Nawet 

w tym roku mieliśmy węgiel, nie wiem nawet skąd ten węgiel przyjechał, przypłynął, po prostu 

z Afryki, Ameryki, bardzo słabej jakości węgiel, który jest dopuszczony i ten węgiel emituje 

zanieczyszczenia. Po drugie nieumiejętność palenia, używania tzw. dmuchawy, czyli 

mieszkańcy ,,podkładają, podkładają potem włączam sobie dmuchawę, idę sobie na górę, piję sobie 

herbatę’’. I dopóki piec się nie zagrzeje, dopóki nie zagrzeje przewód kominowy są kłęby duszącego 

dymu powiedzmy 60 stopni jeżeli piec się zagrzeje i przewód kominowy i już jakby te 

zanieczyszczenia są niewidoczne, one są, ale są niewidoczne. Trzecia sprawa są złej jakości kominy 

w starych domach, w starszych zwłaszcza, które nie są docieplone, ocieplone i to jest przyczyną. My 

tutaj nic nie możemy zrobić, bo jeżeli nie stwierdzimy w danym momencie spalania odpadów tzw. 

plastików, innych śmieci, to nic nie można zrobić. 

 

 Radna Zofia Gregorowicz - Myka - Dziękuję bardzo za wyczerpującą odpowiedź. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Nie widzę zapytań, a zatem 

zamykamy ten punkt obrad naszej sesji. Informacji było bardzo wiele. Pewnie dobrze, że one się 

powtarzały, to głębiej w naszą senioralną pamięć zapadną. Bo nam trzeba wiele rzeczy powtarzać, 

żebyśmy zapamiętali dokładnie. Także bardzo Panom dziękujemy. 

 

 

Ad. 7. Informacja dotycząca projektu harmonogramu realizacji zadań VII Krasnostawskiej 

Senioriady 2023. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - I przechodzimy do następnego 

punktu obrad, czyli do punktu, który brzmi informacja dotycząca projektu harmonogramu realizacji 

zadań VII Krasnostawskiej Senioriady 2023. Zanim oddam głos Panu radnemu pragnę przypomnieć, 

że Krasnostawskie Senioriady to już tradycja w podejmowanych zadaniach na rzecz seniorów przez 

naszą Radę Seniorów. Podczas pierwszej Senioriady, kiedy zastanawialiśmy się nad tym co chcemy 

osiągnąć, to wtedy powstały takie dwa piękne hasła. Po pierwsze ,,Lepiej zapalić światło niż narzekać 

w ciemności”. To był rok 2014. I drugie takie hasło ,,Wspólnie można więcej''. I mam nadzieję, że 

sprostaliśmy idei pomagania aktywniej żyć seniorom w mieście i eliminować różnorodne 

wykluczenia. Odpowiedzialnymi za organizację imprez senioralnych są tradycyjnie organizacje 
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senioralne działające na terenie miasta. O tym już mówiliśmy i co my robiliśmy podczas tych 

Senioriad, ja tak na jednym oddechu przypomnę. Robiliśmy: 

1) integracyjne spotkania; 

2) marsze nordic walking; 

3) zawody pływackie, strzeleckie; 

4) prezentowaliśmy artystyczne możliwości seniorów; 

5) były sportowe poranki; 

6) zabawy i gry z wnukami; 

7) było czytanie przez seniorów bajek i książek dzieciom na oddziale dziecięcym w szpitalu 

i w przedszkolach; 

8) były spotkania integrujące wiedzę; 

9) konkursy historyczno-geograficzne, literackie; 

10) poznawaliśmy kultury i religie innych narodów: judaizmu, prawosławia; 

11) uczestniczyliśmy w imprezach Chmielakowych; 

12) wyjeżdżaliśmy i wychodziliśmy na rozmaite imprezy kulturalne; 

13) robiliśmy całodniową imprezę ,,Zdrowy i Mężny Senior''; 

14) wymyśliliśmy jeśli tak można powiedzieć ,,Pudełko Życia'', które rozpropagowaliśmy w czasie 

właśnie Senioriad, były to powroty do przeszłości; 

15) poznawaliśmy ,,Ginące zawody''; 

16) były turnieje tenisa stołowego. 

 I pewnie jeszcze wiele innych imprez, których tutaj nie wymieniłam. W ogóle staraliśmy się 

przez Senioriady  i myślę, że VII będzie również służyła temu, żeby realizować takie hasło ,,My 

seniorzy wcale nie jesteśmy starzy, my po prostu wychodzimy z młodości'' i każdego to dotknie. Więc 

Pan Jan Pawelec co proponuje Pan po konsultacjach rozmaitych na tegoroczną Senioriadę. Proszę 

bardzo.   

 

 Radny Jan Pawelec – Wiceprzewodniczący Rady Seniorów - Tegoroczną VII Senioriadę 

proponujemy zorganizować dwuetapowo. Pierwszy etap to jest w miesiącu czerwcu i w tym miesiącu 

inaugurację Senioriady robimy 14 czerwca o godz. 11.00 w sali widowiskowej Krasnostawskiego 

Domu Kultury. Następnie 17 czerwca zawody strzeleckie. Państwo szefowie organizacji senioralnych 

dostali już regulamin tych zawodów i to w miesiącu czerwcu to są dwa terminy już zawite. 

Organizowanie imprez w okresie wakacyjnym odpuszczamy sobie. W miesiącu wrześniu, 

październiku ewentualnie w listopadzie proponujemy takie zagadnienia np. konkurs pod 

nazwą ,,Żywimy się zdrowo i tanio'', następnie ,,Zdrowy senior'', zawody wędkarskie, marsz nordic 

walking, czytanie bajek w przedszkolach dla dzieci, konkursy literackie i zakończenie Senioriady. 

Tak jak powiedziałem te pozostałe terminy jesienne to są otwarte i w każdej chwili możemy je 

modyfikować. Także ja miałbym już prośbę, żeby w swoich organizacjach senioralnych ten dzień 14 

czerwca na inaugurację Senioriady zakomunikować ludziom, żeby jak najwięcej ludzi w tej 

inauguracji uczestniczyło. Myślę, że również jeszcze przed tą inauguracją spotkamy się w gronie 

Prezydium Rady i wszystkich szefów organizacji senioralnych, przedyskutujemy drugi etap tejże 

Senioriady. Dziękuje bardzo. 

 

  Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Czy mają Państwo pytania, 

propozycje? Nie widzę. Pamiętajmy, że za poszczególne zadania Senioriady tradycyjnie będą 

odpowiadały poszczególne organizacje senioralne. To są wstępne informacje będziemy to tak jak Pan 

radny powiedział pewne rzeczy dopracowywać. Jeżeli nie ma więcej pytań, to zamykamy ten punkt. 
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Ad. 8. Przedstawienie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - I przechodzimy do następnego 

punktu do odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. Prosimy bardzo Panią Sekretarz Renatę 

Stangryciuk o zabranie głosu w tej kwestii. 

 

 Pani Renata Stangryciuk - Sekretarz Miasta Krasnystaw - Szanowna Pani 

Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Udzielam odpowiedzi na zadane interpelacje. Pierwsza 

interpelacja była wspólna Pani Zofii Gregorowicz-Myki i Pani Urszuli Hus z dyżuru. Dotyczyła 

zabezpieczenia 365-letniej lipy przy Straży Pożarnej. Szanowni Państwo ta lipa jest pomnikiem 

przyrody ustanowionym zarządzeniem Wojewody jeszcze Chełmskiego z dnia 30 maja 1981 roku. 

I na ostatniej sesji Rady Miasta, Rada Miasta podjęła uchwałę w sprawie uzgodnienia 

przeprowadzenia prac pielęgnacyjno - zabezpieczających na pomnikach przyrody zlokalizowanych 

na terenie Miasta Krasnystaw. I takie prace będą przeprowadzone, już jest wstępnie wyłoniony 

wykonawca. Mamy cztery pomniki przyrody i na tych wszystkich pomnikach przyrody takie prace 

będą wykonywane. Usunięcie powalonych drzew z ul. Lwowskiej i w przerwańcu Wieprza. Jeżeli 

chodzi o ul. Lwowską, jeziorko, tam sukcesywnie te drzewa są wyjmowane, natomiast to drzewo, 

które tam się znajduje tam jest bardzo zły dostęp do tego drzewa i tak naprawdę nie ma fizycznej 

możliwości, żeby na ten moment to wyjąć. Natomiast tutaj z informacji, które udało mi się uzyskać 

wynika, że są różne opinie na temat tego drzewa powalonego w tym jeziorku. Dlatego, że są też osoby, 

które mówią, że po co to wyciągać jak tam kaczki sobie siedzą i fajnie to wygląda. Także są głosy za 

i głosy przeciw. Na ten moment próbowaliśmy wyciągnąć to drzewo ale nie było takiej możliwości 

i póki co nie zrobiliśmy tego. Jeżeli chodzi o rzekę Wieprz to tutaj złożymy zapytanie do Wód 

Polskich czy oni będą prowadzili takie działania dlatego, że rzeka Wieprz jest w jurysdykcji Wód 

Polskich. Uruchomienie komunikacji miejskiej z Rońska na cmentarz. Szanowni Państwo Miasto 

Krasnystaw weszło w struktury MOF Krasnystaw, to jest Miejski Obszar Funkcjonalny. I w tej chwili 

staramy się o środki na dofinansowanie działania w ramach, którego zorganizowany zostanie 

publiczny transport zbiorowy. W skład MOF Krasnystaw wchodzi Miasto Krasnystaw, Miasto 

i Gmina Izbica, Gmina Krasnystaw, Gmina Łopiennik Górny i Gmina Siennica Różana. Obecnie 

w ramach działań partnerstwa prowadzona jest procedura wyboru wykonawcy koncepcji optymalnej 

organizacji przewozów w publicznym transporcie zbiorowym. Koncepcja ma na celu przygotowanie 

partnerstwa do opracowania dokumentacji projektowej i kosztorysowej projektu. Ponadto w dniu 9 

maja Miasto Krasnystaw złożyło wniosek o dofinansowanie projektu związanego z przygotowaniem 

planu zrównoważonej mobilności miejskiej to jest tzw. SUMP (Plan Zrównoważonej Mobilności 

Miejskiej) planów Krasnystaw w naborze konkurencyjnym. Ja tutaj już nie będę czytała jaki to jest 

nabór, bo to jest Program: Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027. I ten SUMP to jest 

strategia transportu określająca rozwój systemów i usług transportowych, która będzie pomocna przy 

aplikowaniu o środki zewnętrzne ze źródeł innych niż alokacja zabezpieczona dla MOF 

Krasnegostawu. Ale wiemy, że takie środki zostały też zabezpieczone dla MOF Krasnystaw i o ile 

tylko zostanie uruchomiony taki nabór, to my wspólnie z tymi samorządami, które należą do MOF 

będziemy zabiegali o takie środki i ten transport będzie organizowany. Promocja Miasta np. jarmark 

w telewizji. Tutaj rozumiem, że chodzi o transmisję w TVP3. To znaczy, my każdorazowo zwracamy 

się do TVP o patronat medialny czy zapraszamy ich tutaj. To nie my decydujemy o tym, gdzie 

telewizja chce się pojawić, na jakich wydarzeniach. Także w miarę możliwości ta telewizja się 

pojawia. Wznowienie telewizji kablowej. Powiem szczerze, że nie wiem do kogo należała ta telewizja 
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kablowa i kto był nadawcą. Natomiast tutaj my jako miasto, to nie jest zadanie samorządu, także 

myślę, że to jest nierealne. Systematyczna troska o tablice informacyjne. Powiem szczerze, że nie 

wiem, nie zwróciłam uwagi jak te tablice wyglądają. Natomiast zwrócimy na to uwagę, żeby ich stan 

był co najmniej estetyczny. Pani Urszula Hus tutaj opowiedziała nam historię tej lipy i powiedziała, 

że jest dużo jemioły, ale to tak jak wcześniej powiedziałam będą te prace pielęgnacyjne 

przeprowadzone. Niebezpieczeństwo na chodnikach: rowery i hulajnogi, ale to tutaj Pan policjant 

odpowiedział. Pan Sokół Zdzisław - przejście koło poczty i PKO, to Pan policjant też odpowiedział. 

Natomiast tutaj te 10m jest absolutnie wymagalne i pomimo tego, że jest nawet wyznaczona na linia 

to obowiązują przepisy ustawy prawo o ruchu drogowym i nic tego nie zmieni. Każdy ponosi 

odpowiedzialność, kierowca, który jeździ powinien mieć świadomość jak przepisy działają. Pan 

Kazimierz Domański - czyją własnością jest budynek po byłym LOK-u. Budynek po byłym LOK-u 

należy do prywatnej osoby. Tablice oddalone od miasta, brak plakatów o wydarzeniach. Staramy się, 

aby plakaty były zamieszczane na wszystkich tablicach, ale jeżeli tak nie jest, to tutaj te działania 

zostaną wzmożone i osoby, które dokonują tych czynności zostaną uczulone, żeby te plakaty były 

powieszone na wszystkich tablicach informacyjnych. Pani Bożenna Pachla - rozważenie możliwości 

o transmitowaniu przez Internet imprez. Powiem tak, że to też nie jest takie proste i łatwe. Te imprezy, 

które mamy możliwość transmitowania, to oczywiście je transmitujemy. Natomiast tutaj też zapytam 

Pana dyrektora KDK-u i udzielę informacji jak to jest fizycznie. Bo na ten moment trudno mi jest 

powiedzieć jak wygląda rzeczywistość. Udostępnienie monitoringu mieszkańcom, to już wiemy, że 

tego nie można uczynić. Pani Wiesława Jóźwiak - brak personelu, długie kolejki oczekiwania. My 

jako miasto możemy tylko zwrócić się do dyrektora z prośbą, natomiast nie mamy przełożenia na 

działania, które są podejmowane w SP ZOZ-ie. Jest to jednostka podległa pod powiat, także 

jurysdykcja jest tutaj powiatu i Starosty Krasnostawskiego. Natomiast za zatrudnienie personelu 

odpowiada dyrektor SP ZOZ, także tutaj też nie ma żadnego przełożenia i on organizuje pracę w tej 

placówce. Pan Jan Pawelec - jaka inwestycja powstaje przy ul. Polewanej. Jest to teren prywatny, ale 

z informacji, które uzyskałam powstaje tam sklep Kaufland. Pani Anna Ciechańska - Marucha - 

gminy organizują warsztaty, czy mieszkańcy mogą korzystać z tych warsztatów. Powiem tak, będę 

prowadziła rozmowy z dyrektorem KDK-u czy jest taka możliwość i jak wygląda sytuacja w ramach 

CAS-u. Bo tego też nie wiem, jeżeli będą takie możliwości, to informacje się pojawią. Na ul. 

Stokowej i Łukasińskiego jest krzyż, który jest parkingiem. Powiem tak, że na ten moment udało mi 

się ustalić, że jest to działka PKP, ta działka, na której znajduje się ten krzyż. I o ile oni nie ograniczą 

tam wjazdu, nie ma tam zakazu zatrzymywania się czy postoju. Bo tutaj udało mi się uzyskać taką 

mapkę, także tutaj ta organizacja ruchu też nie zezwala. Ja tutaj rozmawiałam z Panem policjantem, 

on sobie zapisał, czyli policja tam będzie ewentualnie zwracała uwagę. Także z mojej strony to 

wszystko. Dziękuję bardzo. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Bardzo dziękuję. Czy odpowiedzi 

Pani Sekretarz są satysfakcjonujące? W sprawie kablówki to, to jest jedyna instytucja, która nam w 

poprzednich dwóch kadencjach nie odpowiedziała na żadne pismo. I my będziemy jeszcze raz do 

tego wracać jako Rada Seniorów. Pamiętacie Państwo były takie spotkania z Panem Burmistrzem, 

cały szereg informacji dla ludzi, którzy mają tą telewizję kablową. I były one na bieżąco fajne. 

A odnośnie SOR-u słuchajcie Państwo my Prezydium planujemy następne posiedzenie czerwcowe 

Rady Seniorów zrobić dwuczęściowo i druga część będzie wyjściem do nowo otwartego Zakładu 

Opiekuńczo - Leczniczego po to, żebyśmy nie zwiedzili tylko wysłuchali Pana dyrektora 

Jarzębowskiego, historii powstawania tego tam na miejscu i mieli okazję wtedy właśnie do 
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wypowiedzenia się odnośnie SOR-u, bo informacje na temat SOR-u są bardzo niepokojące. Proszę 

bardzo Pani Sekretarz. 

 

 Pani Renata Stangryciuk - Sekretarz Miasta Krasnystaw - Dziękuję bardzo. Ja jeszcze 

tylko udzielę tutaj odpowiedzi odnośnie odśnieżania  ulic przez straże. Straż tak dobrowolnie nie 

może sobie wyjeżdżać na ulice i odśnieżać dlatego, że drogi mają konkretne podmioty, które nimi 

zarządzają. I tak naprawdę one są odpowiedzialne za utrzymanie ich właściwego stanu. Ja zdaję sobie 

z tego sprawę, natomiast straż jakby prowadzi inne działania i to nie jest ich jurysdykcja. Dziękuję 

bardzo. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękuje bardzo. Czy są pytania 

dotyczące odpowiedzi? Nie widzę, także dziękuję Państwu bardzo. 

 

Ad. 9. Wolne wnioski i sprawy różne. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - I tym sposobem zbliżamy się do 

końca obrad. Czy w sprawach różnych mają Państwo  do zgłoszenia jakieś problemy? Nie widzę. 

 

 

Ad. 10. Zakończenie obrad sesji. 

 

 Radna Urszula Hus - Przewodnicząca Rady Seniorów - Dziękuję Państwu bardzo. 

Zamykam obrady sesji Rady Seniorów Miasta Krasnystaw. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołował:     Przewodnicząca Rady Seniorów Miasta Krasnystaw 

 

Iwona Surma               Urszula Hus 
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